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Toplice k 
Radenski 

Da so predstavniki Ptujskih 
toplic. Kmetijskega kombinata 
in občine pričeli pogovore z Ra-
densko o poslovni povezanosti te 
ugledne jugoslovanske turistične 
delovne organizacije in Ptujskih 
toplic, smo že poročali. V pone-
deljek pa je bila v Radencih ti-
skovna konferenca, na kateri so 
novinarje seznanili s konkretni-
mi pripravami na združitev. 

V naslednjih tednih bodo iz-
vedli vse potrebno za samoupra-
vno odločitev delovnih ljudi. Ti 
bodo svojo odločitev pokazali na 
referendumu, ki bo v obeh de-
lovnih kolektivih že prihodnji 
mesec. 

Kot je povedal predstavnik 
Radenske, bo ta delovna organi-
zacija s Ptujskimi toplicami zao-
krožila in dopolnila svojo turisti-
čno in zdraviliško ponudbo. Za-
vedajo se pomembne lokacije to-
plic, ki so ob pomembnih prome-
tnih poteh in v bližini meje ter 
tako vidijo velike možnosti za 
razvoj mednarodnega turizma. 

V Ptujskih toplicah je trenutno 
zaposlenih 38 delavcev, letošnje 
prvo polletje so zaključili poziti-
vno, takšen rezultat pa pričakuje-
jo tudi v devetih mesecih. Zno-
traj Radenske pa bodo našle to-
plice nove razvojne možnosti, z 
njimi pa bo zaživela tudi celotna 
turistična ponudba v občini. Po-
sebno zato, ker v zadnjem času 
nismo znali izkoristiti številne 
možnosti, ki jih imamo na po-
dročju turizma. Tako je tudi ra-
zumljiva želja po povezovanju v 
večje gospodarske sisteme, ki 
imajo svoje programe in znanje 
na področju turizma. 

Z vključitvijo toplic v Raden-
sko seveda problem te temeljne 
organizacije za ptujsko gospo-
darstvo in družbenopolitično 
skupnost še ni rešen. S tem bomo 
pridobili samo enega od nosil-
cev, ki bo dal pobuda za temelji-
to turistično ponudbo. Tudi v 
ptujski občini bo potrebno zdru-
žiti precej sredstev za zgraditev 
hotelskega kompleksa, za širitev 
avtokampa in dodatno gradnjo 
bungalovov. Cilj Ptujskih toplic 
je širitev zdraviliškega in rekrea-
cijskega turizma. V občini bomo 
poiskali vire za sofinanciranje 
dograditve toplic v zdravstvenem 
dinarju, v skladu za dodatno za-
poslovanje — sredstva za to se 
že zbirajo po samoupravnem 
sporazumu, nedvomno pa bo tu-
di združeno delo združijo sred-
stva in si tako zagotovilo mož-
nost rekreacije svojih delavcev, 

JB 

Raste šola za sedanje in 
prihodnje rodove 

Gradbeni delavci ta čas pridno izkoriščajo lepo in 
sončno jesensko vreme, ker se zavedajo, da je prav 
od hitrosti gradnje odvisno — kolikšna bo njena ce-
na in končni obračun. Sicer pa je potrebno tudi na-
domestiti kakšen izgubljeni dan ali zamudo, ki je 
nastala na gradbišču. 

Tudi dela pri gradnji osnovne šole Ivan Spolenak 

dobro napredujejo in potekajo po načrtu. Prizidek 
že dobiva osnovno podobo in če bo vreme še naprej 
tako ugodno, tudi zastojev ne bo. K temu naj doda-
mo, da je šola, oziroma njen prizidek še ena izmed 
zadnjih nalog drugega občinskega samoprispevka, 
ki ga bomo tako v celoti izvedli in povsem izpolnili 
sprejete naloge. mš 

Kljub temu, da je gradbišče odprto od jutra do večera, pouk nemoteno poteka. Foto: mš 

Danes enodnevni seminar v Ptuiu 
v dvorani hotela Petovio se 

bodo danes, 16. oktobra, zbrali 
na celodnevnem seminarju se-
kretarji osnovnih organizacij 
ZKS, člani občinskega komiteja 
ZKS, predsedniki komisij pri ko-
miteju in njegovem predsedstvu, 
člani sekretariata aktiva komuni-
stov delavcev neposrednih proiz-
vajalcev in drugi nosilci odgo-
vornejših funkcij ZK v občini. 

Seminar je pripravilo in orga-
niziralo predsedstvo OK ZKS 

Ptuj. Izbor tem in imena preda-
vateljev kažejo, da bo seminar za 
vse udeležence nadvse zanimiv. 

Najprej bo o prenovi v ZK in 
pokongresni aktivnosti govoril 
Slavko Soršak, član predsedstva 
CK ZKS, za njim pa Ciril Baško-
vič, izvršni sekretar P CK ZKS o 
znanstveno razvojni dejavnosti 
in vlogi ZK. 

Posebno zanimivi in aktualni 
bosta dve ekonomski temi, ki jih 
bosta podala Vlado Klemenčič, 
član predsedstva CK ZKS, o 

družbeno-ekonomskem položaju 
Jugoslavije in Slovenije ter dr. 
Janez Stanovnik, član Predsed-
stva SRS, o ekonomsko-politi-
čnih razmerah v svetu. K poslu-
šanju teh dveh predavanj so po-
vabili tudi poslovodne organe te-
meljnih OZD in delovnih organi-
zacij. 

Ob koncu seminarja se bodo 
pogovorili še o aktualnih družbe-
no-ekonomskih razmerah in na-
logah ZK v ptujski občini. 
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SEJALCI V ŠKRIPCIH 
Setev, kot je letošnja, si lahko 

le še želimo. Ta trditev velja za 
vreme, ki je vseskozi naklonjeno 
sejalcem. Ob tem lahko odmisli-
mo težavice, ki jih tu in tam pov-
zroča že nekoliko presuha zem-
lja. V kmetijskem kombinatu. 

kjer bodo posejali s pšenico 1460 
hektarov, je setev že pri kraju. 
Dovolj časa je bilo za pripravo 
zemlje in tako so storili vse za 
obilne pridelke. Ti so sicer odvi-
sni tudi od vremena v naslednjih 
mesecih, vendarle pa je nadvse 
pomembna tudi setev. 

V zasebnem kmetijstvu pa ni 
šlo vse brez težav, saj je prav v 
času, ki je za setev najprimernej-
ši, zmanjkalo semenske pšenice. 
Zadnje dni prejšnjega tedna in v 
začetku tega je bila tako semen-
ska pšenica blago, po katerem je 
bilo največje povpraševanje. Ker 
ni bilo mogoče natančno pove-
dati, kdaj bo seme znova na vo-
ljo, so se mnogi odločili za setev 

pšenice iz domače kašče. Za to 
pa vemo, da ne zagotavlja obil-
nega pridelka. Tako je tudi letos 
že padla senca na obete o pri-
hodnji žetvi. Ce je vreme lepo, če 
zadruge poskrbijo za ugodne po-
goje pri nabavi umetnih gnojil, 
se pa zatakne kje drugje. O čem 
bi vendar govorili, če si sami ne 
bi povzročali težav? 

JB Skupno zasedanje bo 
28. oktobra 

Predsedniki zborov SO Ptuj so pred dnevi že sklicali ločene seje 
zborov za 28. in 29. oktober. Gradivo za seje je bilo v glavnem v celoti 
pripravljeno in poslano delegatom družbenopolitičnega zbora in vod-
jem delegacij v združenem delu in v krajevnih skupnostih. Na seji 
predsedstva SO Ptuj, ki je bila 14. oktobra, pa so sklenili, da naj bo to 
skupno zasedanje vseh treh zborov in sicer v torek, 28. oktobra. Do 
^remembe je prišlo zaradi tega, ker je 29. oktobra večina vodilnih 
delavcev občinske skupščine nujno zavzeta pri posvetu, ki bo v okviru 
SRS. 

Tako bodo vsi trije zbori sklepali o predlogu sklepa o razpisu re-
ferenduma za uvedbo samoprispevka za območje občme Ptuj, o pro-
gramu aktivnosti za racionalizacijo in povečanje učinkovitosti dela 
aržavne uprave. Opravili bodo tudi volitve in imenovanja ter obrav-
navali delegatska vprašanja, pobude in predloge. 

Zbor združenega dela in Zbor krajevnih^skupnosti na bosta v 
skladu s svojimi pristojnostmi obravnavala še več pomembnih in za-
[lirnivih vprašarn. Velja zlasti n o u d a r i ^ o r o č i l o izvršnega sveta za us-
klajevanje vprašanj v"zvezi z delom PTT podjetja Maribor na območ-
ju občine Ptuj, zato bodo na sejo povabili tudi predstavnike PTT pod-
Jetja, poročilo o izvajanju sanacijskih programov po zaključnih raču-
"in za leto 1985 in pripravi predsanacijskih programov po obračunih 
â letošnje prvo polletje. Dana bo tudi informacija o aktivnostih v ne-

•^aterih ptujskih OZD, ki iščejo rešitve v novih povezovanjih in pro-
gramih. 
, S področja normativne deja\nosli bodo sklepali o predlogu odlo-
ga o oddajanju stavbnih zemljišč in o štirih osnutkih odlokov: o dolo-

j pomožnih objektov za potrebe občanov in njihovih družin, o od-
biiilspdnini zaradi spremembe namembnosti kmetijskega zemljišča ali 
• o dopolnitvah odloka o zagotavljanju sredstev za občinske 
I "wgovne rezerve v letu 1986 in o javnem redu in miru v občini Ptuj 

^^ o sklepu o izvzemu zemljišč iz splošne rabe. 
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V Ptuju 
gostuje 
Dinamo! 

Naj vas še enkrat opozorimo 
na bližnje gostovanje nogometa-
šev Dinama v Ptuju. Zagrebški 
prvoligaš, trenutno druga ekipa 
prve zvezne lige, bo v Ptuju go-
stoval v četrtek, torej danes, gle-
dalci pa si bodo lahko ogledali 
tri tekme. Ob 14. uri se bo začelo 
srečanje mladincev Dinama in 
Drave, ob 15. uri in 30 minut sre-
čanje članov, za tem pa se bodo 
v malem nogometu na rokomet-
nem stadionu pomerili še športni 
novinarji Slovenije in Hrvaške. 

L. K. 

IZ VSEBINE: 
/\/e proti višjim OD, za večji dohodeld (stran 2) 
Zaiiaj so ul(repali inšpei(torji (stran 3) 
Obisk iz Frankfurta (stran 5) 
50-ietnica ptujskih tamburašev (stran 6) 
Športni rezultati in poročila (stran 9) 

^ UVODNIK 

Kulturna srečanja 
se iztekajo 

PTUJSKA KULTURNA SREČANJA sodijo med največje kul-
turne manifestacije pri nas, saj skozi dva ali celo tri mesece zaja-
mejo vse zvrsti kulturnega snovanja in ustvarjanja. Vrsto let jih je 
organizirala kulturna skupnost, nakar je to nalogo prevzela Zveza 
Kulturnih organizacij občine Ptuj. kija prav tako dobro in zavzeto 
opravlja. Sicer pa brez sodelovanja drugih kulturnih institucij in 
ustanov tako obsežnega projekta ne hi bilo moč izvesti, saj imamo 
za srečanja še vedno na voljo le minimalna sredstva. Pomemben pa 
je tudi delež vseh tistih, ki so s svojimi prispevki prireditve omogoči-
li, to pa je družbenopolitične skupnosti in delavcev v združenem de-
lu. 

Že štirinajstič so se organizatorji lotili priprave programa in 
poudariti moramo, da letos dokaj uspešno. Od avgusta, ko je bila 
otvoritev srečanj, pa do konca oktobra, ko bomo z njimi končali, je 
lahko vsak, tudi tisti najbolj zahteven gledalec in poslušalec, izbral 
koncert, razstavo, gledališko predstavo, folklorno srečanje ali kaj 
drugega. Organizatorji so se letos izjemno potrudili, saj tako rekoč 
ni nič odpadlo, pa tudi na pestrosti in kakovosti ne bi mogli reči, da 
ptujska kulturna srečanja izgubljajo. Res je, da ni moč več vabiti 
najbolj atraktivnih skupin, ki prihajajo na gostovanja v Jugoslavijo 
in da tudi gledališki oder ne ustreza za večje predstave, pa vendar 
dogajanj je bilo veliko in tudi obisk primeren. Le na koncertih so 
organizatorji morda pogrešali nekoliko več poslušalcev. 

Res pa je tudi, da se Ptujčani radi pritožujemo — kako smo 
odrezani od vsega pomembnejšega kulturnega dogajanja v Sloveni-
ji in da so predstave v Cankarjevem domu dostopne le tistim z ne-
koliko debelejšimi denarnicami. Ko pa se nam ponudi priložnost, 
da bi lahko kar doma pogledali to ali ono. pa tega spet ne izkoristi-
mo dovolj. 

Zveza kulturnih organizacij je do konca meseca oktobra po-
skrbela še za šest prireditev, ki bodo gotovo pritegnile, tako po svoji 
vsebini kot zaradi izvajalcev. 

Posebej bi veljalo opozoriti na literarni večer, saj letos že dru-
gič .sodelujejo z društvom slovenskih pisateljev. Srečanje bo danes 
ob 19. uri in 30 minut v ptujskem gledališču, predstavili pa se bodo 
avtorji, ki so že uveljavljeni v slovenskem prostoru, nekateri mlajši 
pa vedno bolj opozarjajo nase. Na tokratnem literarnem večeru bo-
do sodelovali Boris A. Novak, Milan Jesih. Tone Kuntner. Tone 
Peršak. Ivo Zorman. Andrej Brvar. Zlata Vokač. Ernest Ružič. Po-
lona Škrinjar in Feri Lainšček. 

Do konca pa so ostale še štiri gledališke predstave. Tako bo 
20. oktobra gostovalo v Ptuju Gledališče čez cesto iz Kranja z de-
lom Milana Jesiha AFRIKA. 22. oktobra spet prihajajo Kranjčani, 
takrat člani Prešernovega gledališča s predstavo Noč do jutra, kije 
nastala po romanu Branka Hofmana. Nastopila pa bo tudi ptujska 
gledališka skupina s Poniževim Spolnim življenjem Franja Tahija. 
v katerem je igralec Lojze Matjašič proslavil 40-letnico svojega gle-
dališkega ustvarjanja. To bo šele prva repriza te predstave. 

XIV. PTUJSKA KULTURNA SREČANJA pa bomo zaključili 
29. oktobra s predstavo I. Orkenija: TOTOVI. To je bila najboljša 
predstava na srečanju amaterskih gledališč Slovenije, igrajo pa čla-
ni kulturno umetniškega društva Štefan Kovač iz Murske Sobote. 

V razstavnem paviljonu Dušana Kvedra pa si lahko ta čas ogle-
damo še razstavo jugoslovanske fotografije, ki jo je pripravil ptujski 
foto-kino klub pri DPD Svoboda. 

Za vse. ki vas bo napovedani program pritegnil, naj dodamo, da 
je začetek gledaliških predstav ob 19. uri in 30 minut. 

Odmevi na uvodnik 
Na uvodnik v prejšnji številki Tednika, Kako do kakovosti v 

športu, smo dobili nekaj pisnih, še več pa ustnih odmevov — od po-
hvalnih do zelo kritičnih. Gotovo so pri tem najbolj prizadeti tisti pe-
dagogi telesne vzgoje, ki delajo dobro in to potrjujejo tudi z odličnimi 
dosežki svojih učencev in učenk. Tem so na pogovoru, na osnovi ka-
terega je nastal objavljeni uvodnik, storili krivico, vsem ostalim udele-
žencem v telesnovzgojnem procesu pa naj bo to spodbuda, da s skup-
nimi močmi izboljšajo sedaj nezavidljive rezultate (zlasti v ekipnih 
panogah) športa v ptujski občini. Na strani 9 objavljamo odgovor 
predsednika Društva pedagogov telesne vzgoje Ptuj. 

Uredništvo. 

Srečanje mladih gasilcev 
Slovenije 

Minuli petek in soboto, 10. in 
II. oktobra, smo v Ptuju gostili 

450 udeležencev šestega republi-
škega srečanja pionirskih društev 

Mladi gasilec, ki sodi v sklop Ju-
goslovanskih pionirskih iger, po-
tekalo pa je pod geslom »Raste-
mo pod Titovo zastavo«. 

Predstavnike 79 ekip iz osnov-
nih šol širom Slovenije in njiho-
ve mentorje so pričakali pred OŠ 
Tone Žnidarič, kjer je bila krajša 
otvoritvena slovesnost. Nato so 
se mladi pomerili v gasilskih ve-
ščinah na bližnjem stadionu NK 
Drava. V soboto je bila v avli 
Srednješolskega centra Ptuj naj-
prej otvoritev razstave likovnih 
in tehničnih izdelkov udeležen-
cev srečanja, zatem pa še kviz 
znanja, v katerem se je pomerilo 
šest finalnih ekip. Več o poteku 
srečanja preberite na zadnji stra-
ni. 

-O M Mladi gasilci med vajo z vedrovko. (foto: M. Ozmec) 
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Aktivnosti v ptujskih 

sindikatih 
Soglasna podpora referendumskemu programu 1987 — 1991 

Predsedstvo občinskega sveta ZSS Ptuj je na 8. seji, 10. oktobra, 
soglasno podprlo referendumski program 1987 — 1991, o katerem 
bomo glasovali 23. novembra. Predsedstvo ugotavlja, da je razvoj 
zdravstva, šolstva, cestnega omrežja in informativnih sredstev v inte-
resu slehernega delavca in njegove družine. Izvršnemu svetu občinske 
skupščine so predlagali, da skliče individualne poslovodne organe, 
katerih naloga je, da skupaj z vodstvi družbenopolitičnih organizacij 
v združenem delu temeljito seznanijo delavce z referendumskim raz-
vojnim programom 1987 — 1991. O nalogah bodo razpravljali tudi s 
predsedniki vseh osnovnih sindikalnih organizacij, s člani občinskih 
odborov sindikatov na njihovih sejah ter na plenarni seji občinskega 
sveta ZSS Ptuj, ki se bo sestal 18. novembra. 

Predsedstvo je obravnavalo tudi najbolj aktualna vprašanja go-
spodarjenja in materialnega položaja delavcev v nekaterih najbolj k r̂i-
tičnih temeljnih organizacijah združenega dela ter podprlo aktivnosti, 
ki so zastavljene v ptujski občini za odpravo težavnih gospodarskih 
razmer. Sprejeli so program obiska pri naših delavcih na začasnem 
delu v tujini, ki so organizirani v slovenskem klubu »Sava« v Frank-
furtu, ter imenovali dva delegata v občinsko delegacijo SZDL. 

Odkrito o problemih v HIKO Olga Meglič Ptuj 
Na razširjeni seji izvršnega odbora osnovne sindikalne organiza-

cije HIKO Olga Meglič Ptuj, ki so se je udeležili tudi najodgovornejši 
sindikalni delavci Podravja in ptujske občine, so odkrito govorili o te-
žavah v tej delovni organizaciji. Ocenjevali so izvajanje pred leti spre-
jetega sanacijskega programa in o možnih izhodih iz sedanjih težav. 
Doslej opravljeni pogovori in sodelovanje z mariborsko Metalno od-
pirajo razvojne perspektive. Dejali so, da delavci prek svoje osnovne 
sindikalne organizacije terjajo izhod, da od nizkih osebnih dohodkov 
za kakovostno opravljeno delo pridejo do realnejših. Sklepna misel 
razprave je bila, da je potrebno vztrajati in z združenimi močmi vseh 
delavcev zagotoviti razvojno perspektivo, zmanjšati režijo, ki močno 
obremenjuje proizvodnjo, ter z večjimi rezultati dela povečati doho-
dek in osebne dohodke. 

Stanovanjska problematika in letni oddih delavcev 
Svet za vprašanje življenskih in delovnih pogmev delavcev pri 

občinskem svetu ZSS Ptuj, ki ga vodi Sonja UDOVIC, pripravlja gra-
divo o stanovanjski problematiki in možnostih letnega oddiha delav-
skih družin, o katerem bo razprava na občinski sindikalni konferenci. 
Osnovnim sindikalnim organizacijam ZSS so poslali vprašalnike, v 
katere so bile pristojne strokovne službe v združenem delu dolžne 
vpisati zahtevane podatke. Doslej se je odzvala le polovica temeljnih 
in drugih organizacij združenega dela, druga polovica pa kljub pono-
vni zahtevi kaže neodgovoren odnos do tako pomembnih vprašanj, 
kot so stanovanja in letni oddih delavskih družin. Svet je na seji, 8. 
oktobra, pregledal prispele podatke, zamudnike pa pozval, da mu jih 
takoj pošljejo. 

Vsak član ima pravico do sindikalne pravne pomoči 
Sindikalna pravna pomoč je del aktivnosti sindikatov pri varova-

nju in zagotavljanju samoupravnih pravic in obveznosti delavcev. Pri 
občinskem svetu ZSS Ptuj uspešno deluje služba sindikalne pravne 
pomoči, ki jo vestno in odgovorno vodi Marjan IRGL. Vsak član sin-
dikata in njegova osnovna sindikalna organizacija ima pravico do sin-
dikalne pravne pomoči, ki dela v ptujskem Delavskem domu Franca 
Krambergerja vsak četrtek od 15. do 17. ure. Podatki kažejo, da je 
službo sindikalne pravne pomoči leta 1983 obiskalo 94 članov sindi-
kata s 180 obiski, 1984 86 članov s 150 obiski, 1985 135 članov z 250 
obiski in v letu 1986 80 s 134 obiski. 

O organiziranosti in delovanju služb sindikalne pravne pomoči 
je Republiški svet ZSS organiziral posvetovanje vseh vodij služb sin-
dikalne pravne pomoči in sekretarjev občinskih svetov ZSS. Na po-
svetu je sodeloval tudi predsednik Sodišča združenega dela SR Slove-
nije Vinko KASTELIC, ki je posredoval pomembne iskušnje iz dela 
sodišč združenega dela in poudaril pomen usklajenega dela služb sin-
dikalne pravne pomoči, družbenih pravobranilcev samoupravljanja 
in sodišč združenega dela. V razpravi je bila dana vrsta koristnih po-
bud, ki bodo prispevale k še učinkovitejšemu varovanju in zagotavlja-
nju samoupravnih pravic in obveznosti delavcev. 

FB 

POGOVOR Z JOŽETOM BOTOLINOM, PREDSEDNIKOM IZVRŠNEGA SVETA SO PTUJ | i 

Ne proti višjim osebnim dohod > 
kom, temveč za večji dohodek! 

Gospodarstvo ptujske občine je v prvih šestih mesecih letos dobro 
gospodarilo. Doseglo je kakovostne premike, ki so tudi rezultat uresni-
čevanja sprejetih stabilizacijskih programov. 

Kot poudarja predsednik izvršnega sveta SO Ptuj Jože Botolin, je 
najbolj razveseljiv rezultat povečanja fizičnega obsega proizvodnje, ki 
znaša 6,5 odstotka. Dohodek je prerasel inflacijo, manj razveseljivi pa 
so podatki o delitvi, saj je več organizacij, ki za osebne dohodke name-
njajo več, kot bi lahko. S tem pa načenjajo akumulacijo in zavirajo bo-
doči razvoj. 

KAKŠNI PA SO FINANČNI 
POKAZATELJI IN KAJ LAH-
KO POVEMO O IZGUBAR-
JIH? 

»Finančni rezultati so prav ta-
ko ugodni. Kažejo na dobro go-
spodarjenje in na to, da se stabi-
lizacijski ukrepi uresničujejo. 
Vprašanje pa je, če je v resnici 
bilo poslovanje varčno in je go-
spodarstvo ustvarilo takšne pri-
hranke. Če je šlo za friziranje po-
datkov, potem bo ob koncu leta 
prikazalo bistveno drugačne po-
datke. 

Vsa naša prizadevanja so 
usmerjena v to, da zadržimo rast 
osebnih dohodkov v mejah rasti 
dohodka in da se smejo osebni 
dohodki zviševati samo tam, kjer 
dobro gospodarijo in ustvarjajo 
visok dohodek. 

V prvem polletju je ptujsko 
gospodarstvo ustvarilo za 700 
milijonov dinarjev izgub, pri tem 
sta zajeta tudi dva sistemska iz-
gubarja, zato bo naša pozornost 
veljala le Poslovni opremi.« 

INFLACIJE NE BOMO ZA-
JEZILI BREZ UVELJAVITVE 
DELA, DELAVČEVIH SPO-
DOBNOSTI IN REZULTATOV 
DELA. TO BOMO MORALI 
SEVEDA USTREZNO VRED-
NOTITI. TOVARIŠ BOTOLIN, 
KAKO BOMO TO NAJLAŽJE 
DOSEGLI? 

»Delo in iz njega izhajajoči re-
zultati so edina osnova za polo-
žaj delavca oziroma vseh v neki 
družbi. Samo rezultati dela lah-
ko določajo naš socialni položaj 
— naš standard. O nagrajevanju 
po delu, o tem, kako bi morali 
nagrajevati delavce veliko govo-
rimo, v praksi pa je vse drugače. 
Zatekamo se k šablonam, mode-
lom, ki niso v celoti sprejemljivi 
in ne vodijo k boljšemu delu. 

Kaj narediti, je težko poveda-
ti. Reči moram, da vedno več 
OZD prehaja na nove oblike 

ugotavljanja deleža delavca v do-
hodku, na njegov prispevek k 
ustvarjanju lega dohodka. To ve-
lja predvsem za proizvodno delo, 
še zdaleč pa ne za vso družbeno 
nadgranjo, ki mnogokrat zaradi 
težje merljivosti odklanja kakrš-
nokoli ocenjevanje svojega dela. 

S vprašanjem nagrajevanja po 
delu bi se morali sindikati danes 
bolj ukvarjati. Osebni dohodek, 
zaradi katerega v bistvu združu-
jemo delu in pravilnost razdelje-

vanja tega osebnega dohodka 
med vsemi, ki ustvarjajo doho-
dek, bi morala biti osnovna sin-
dikalna naloga. 

Delavec mora dobiti tak oseb-
ni dohodek, da bo lahko dostoj-
no živel.« 

ALI BOMO S SEDANJO 
KAMPANJO PROTI OSEB-
NIM DOHODKOM DOSEGLI 
TISTO, KAR PRIČAKUJEMO? 

»Politična akcija, ki jo vodimo 
in s katero želimo doseči, da bo-
do povsod delili toliko, kolikor 
ustvarijo, ne bi smeli imenovati 
kampanja. V prvem polletju le-
tos in tudi že prej — v drugi po-
lovici lanskega leta — smo v že-
ljah, da zadržimo neki standard, 
prekoračili določena merila, ki 
veljajo za katerikoli sistem, in 
delili mimo rezultatov. 

Z akcijo uskladitve osebnih 
dohodkov vsaj v prvem obdobju 
ne moremo biti zadovoljni. Real-
ni osebni dohodki so v tem ob-
dobju za 17 odstotkov večji kot v 
enakem obdobju lani. 

Pri znanih kazalcih fizičnega 
porasta proizvodnje, pri znanih 
kazalcih realne rasti dohodka in 

pri vseh dilemah okrog prikazo-
vanja rezultatov je vprašanje, če 
gre za upravičeno delitev oseb-
nih dohodkov. 

Akcija, ki jo vidimo, mora biti 
pravilno usmerjena in ne sme 
prizadeti tistih, ki so upravičeni 
do večjih osebnih dohodkov. 

Praksa, da delimo več kot ustva-
rimo, je lahko samo kratkoročna. 
Zato te kampanje ali akcije, ime-
nujem jo politična akcija, ne bi 
smeli prikazovati kot boj proti 
nadaljnji rasti osebnih dohod-
kov, temveč kot boj za ustvarja-
nje višjega dohodka.« MG 

Namen stabilizacijskega pro-
grama je izboljšanje stanja. Iz-
boljšanje stanja pomeni 
ustvarjanje višjega dohodka, 
zagotavljanje b(^jših osebnih 
dohodkov, rast akumulacije in 
s tem zagotavljanje pogojev za 
boljši razvoj neke dejavnosti. 

V ptujs^ občini so stabilizacij-
ske programe sprejele vse or-
ganizacije. Njihove elemente 
so vgradile v srednjeročne in 
letne programe. Dosedanji po-
datki o gospodarjenju v ptujski 
občini kažejo, da jih v vseh de-
lovnih okoljih tudi uresničuje-
jo. 

Jože Botolin, foto 1. k. 

Nagrajevanje po delu ne sme veljati samo za proizvodno delo — posnetek I. Ciani 

Pri novem obračunskem sistemu se zatika 
v 33. številki TEDNIKA smo poročali, da se 

nam obeta nov obračunski sistem, zakaj ga spre-
minjamo in kakšne rešitve prinaša. Rekli smo tudi, 
da mora o osnutku svoje reči tudi stroka. 

Vrstile so se obravnave po društvih RFD, njiho-
ve prip^ombe in predloge smo usklajevali na odbo-
rih v Gospodarski zbornici v Sloveniji, strokovno 
razpravo pa je prve dni oktobra sklenil Republiški 
družbeni svet za jgospodarski razvoj in ekonomsko 
politiko. Po obširni obravnavi je Svet sprejel na-
slednje sklepne ugotovitve: 

1. Naš sedanji obračunski sistem je izjemno po-
manjkljiv, saj dobivamo na njegovi podlagi vse 
prej kot korektne informacije o poslovanju za vo-
denje tekoče ekonomske politike v smeri gospo-
darske stabilizacije. V tem smislu je imel in se ima 
sedanji obračunski sistem posredno zelo pomemb-
no vlogo pri nastajanju sedanje gospodarske krize 
in dokler ga ne bomo ustrezno popravili, si resnej-
ših rezultatov pri stabilizaciji gospodarstva niti ne 
moremo obetati. 

2. Sedanji obračunski sistem ima predvsem dve 
splošni pomanjkljivosti. 

Prvič, da ne zagotavlja cenovno usklajenega 
vrednotenja prihoakov na eni in odhodkov na 
drugi strani, zaradi česar je formalno izkazan do-
hooek v pogojih visoke inflacije bistveno večji od 
realno ustvarjenega dohodka. 

Druga pomanjkljivost pa je v povsem napačni 
obravnavi učinkov revalorizacije družbenih sred-
stev in njihovih virov, kar še poseba velja za tako 
imenovane nadomestne obresti. Te učinke (od 
obresti) se sedaj poračunava v okviru celotnega 
prihodka, s čemer močno zmanjšujemo zanes0i-

vost informacij o ustvarjenem dohodku, obenem 
pa je bistveno prizadeta sedanja politika obrestnih 
mer. Dopustna je trditev, da obračunski sistem do-
besedno blokira cilje politike realno pozitivnih 
obrestnih mer, v ne majhni meri pa tudi politiko 
realnih deviznih tečajev. 

3. Zvezni sekretanat za finance v svoji analizi 
obračunskega sistema podobno opredeljuje njego-
ve temeljne pomanjkljivosti, zato predložene reši-
tve v precejšnji meri odpravljajo naštete pomanj-
kljivosti, žal pa ne v celoti. 

Sočasno se vrstijo strokovne obravnave predlo-
ga sprememb obračunskega sistema tudi v drugih 
repuDlikah. Iz informacij je moč razbrati, da se z 
dobrim delom predvidenih rešitev ne strinjajo. 
Predlagane rešitve naj bi pomenile tam še bolj ra-
dikalne spremembe v gospodarjenju z družbenimi 
sredstvi kot pri nas. Zaradi tega je pričakovati t ^ o 
delo pri usklajevanju medrepubliških stališč. Žal 
pa pn zadetostih posameznih interesov stroka ne 
more veliko pomagati, ker gre tudi za politična 
vprašanja (manj razvite-razvite). 

Zato novi predpisi o obračunskem sistemu, kot 
tudi ostale spremembe iz tretjega paketa, ne bodo 
tako hitro pripravljene za obravnavo v skupščin-
skih organin zveze. 

Repiioliški družbeni svet je bil pri obravnavi kar 
se da tvoren in je pripravil in poslal Zveznemu se-
kretariatu za finance vrsto pripomb in konkretno 
strokovno obrazloženih predlogov, za katerimi 
stoji stroka. 

O teh predlogih pa več prihodnjič. 

Franc LUKMAN, mag. oec. 

V Naraplje 
že po 

asfaltu 
Delavci cestnega podjetja Ma-

ribor TOZD Ptuj so prejšnjo sre-
do, 8. oktobra, končali z moder-
nizacijo lokalne ceste na odseku 
Vapča vas (Stogovci)—Naraplje 
in položili prvo plast asfalta v 
dolžini 2 km. Tako so dolgoletna 
prizadevanja krajanov v enefli 
najpasivnejših predelov Haloz 
končno uresničena, vendar 
delno. Za naslednja planska ob-
dobja še ostaja naloga moderni-
zacije preostalega cestišča do Že-
tal v dolžini 7 km. 

Za modernizacijo lokalne ce-
ste do Narapelj so sredstva pri' 
spevali krajani s samoprispev-
kom in prispevkom po pogod' 
bah, zlasti še delavci iz obe|| 
majšperskih delovnih organizacij 
v okviru KS Majšperk, velik de-
lež pa je prispevala Skupnost 
ceste občine Ptuj. f f 
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Zakaj so ukrepali 
inšpektorji 

Ce se vozimo po cestah ob Ja-
jranu, pa tudi v drugih državah, 
vidimo tu in tam ob cesti proda-
jalce, ki ponujajo sadje, zelenja-
vo, gobe ali karkoli drugega. V 
glavnem gre za prodajo lastnih 
pridelkov ali nabranih gozdnih 
sadežev. 

Tako b i lahko b i l i veseli pro-
dajalcev sadja, ki so se v pole-
tnih mesecih pojavili na več me-
stih ob cesti Maribor—Krapina. 
pa so se kmalu za njimi tam po-
javili tudi inšpektorji, najprej tr-
^ni in nato še sanitarni. Ta je do-
končno prepovedal prodajo ob 
omenjeni cesti. 

Če se vrnemo nazaj na Jadran-
ske ceste, se ob spominu na pro-
dajalce spomnimo tudi na ureje-
ne stojnice, ali z belim prtom po-
krite mize, ki so vse kaj drugega 
Icot prodaja na povsem neureje-
nem kraju, kjer je bilo sadje dne-
ve in dneve izpostavljeno vroče-
mu soncu, prahu, na prodajnih 
niestih ni bilo vode, zagotovljeni 
torej niso bili osnovni higienski 
pogoji. Poleg tega so se vrstile 
pritožbe ljudi, ki živijo v bližini 
naključno izbranih prodajnih 
mest. Pojavil se je namreč smrad 
po gnilobi, z njim pa roji insek-
tov. Tudi prodajalci so prebivali 
takorekoč na prostem, vse to pa 

je več kot očiten izziv inšpektor-
jem, ki so navsezadnje dolžni 
skrbeti za red, tudi na teh po-
dročjih. 

S prepovedjo prodaje, v tem 
primeru moramo sicer govoriti o 
preprodaji, zadeva seveda še ni 
rešena. Ne zato, ker so se proda-
jalci kljub prepovedi še vedno 
pojavljali, temveč zato, ker so 
spodbudili razmišljanje o tem, 
ali ne bi bilo nujno urediti tudi 
ob tej najbolj prometni cesti v 
evropskem merilu stojnice, ki bi 
zadostile predpisom, tako s sta-
lišča tržne kot sanitarne inšpek-
cije. Tudi taka prodaja je lahko 
dobra oblika izvenpenzionske 
ponudbe, ki jo toliko propagira-
mo. Na urejenih prodajnih me-
stih bi lahko prodajali tudi do-
mačini, saj je pridelkov in sade-
žev, ki bi jih turisti radi kupili, 
na našem območju v izobilju. 

Sicer pa bo o tej zadevi razpra-
vljal tudi izvršni svet skupščine 
občine Ptuj in zavzel določena 
stališča. Morda pa lahko od tam 
pričakujemo kakšne pobude in 
predloge, sicer sem prepričan, da 
bomo tudi v prihodnjem letu pi-
sali o »preganjanju« prodajalcev 
sadja ob tej pomembni tranzitni 
poti. 

J. Bračič 

MED MLADIMI V TGA KIDRIČEVO 

Novo vodstvo, 
nove naloge 

Mladi v tovarni glinice in aluminija v Kidričevem so pred kratkim 
dobili novo vodstvo. Funkcijo predsednika konference osnovnih organi-
zacij ZSMS so zaupali zavzetemu neposrednemu proizvajalcu Bojanu 
Rihtariču, ki je o novih nalogah mladih povedal: 

»Naša konferenca je sestavlje-
na iz sedmih osnovnih organiza-
cij in sicer iz posameznih tozdov 
ter delovne skupnosti skupnih 
služb. Člani konference so pred-
sedniki osnovnih organizacij v 
posameznih tozdih, poleg tega 
pa imamo še koordinacijski svet 
in po novem pravilniku o delo-
vanju tudi usklajevalni svet pred-
sednikov. 

Poudariti moram, da takšna 
organizacija ni napisana le na 
papirju, ampak d a j e odraz naših 
potreb in želja in tudi resnično 
deluje. Skupaj rešujemo skupne 
probleme, posamezne konkretne 
akcije pa porazdelimo po posa-
meznih tozdih. Ravno sedaj smo 
na primer sredi skupne akcije iz-
kopa jarkov za novi PTT kabel 
po tovarni. Do sedaj smo izkopa-
li prek 1000 metrov tega jarka. 

kar smo delali pretežni del izven 
delovnega časa, seveda na pro-
stovoljni bazi.« 

Prav gotovo vas zanimajo tudi 
ostale poslovne zadeve v vaši de-
lovni organizaciji, kot je recimo 
projekt MPPAL? 

»Vsekakor. Še kako nas vse 
skupaj veseli, da smo po več le-
tih prizadevanj celotnega kole-
ktiva le uspeli z modernizacijo 
proizvodnje v elektrolizah. Mla-
di smo in bomo vedno za napre-
dek, še posebej, ker gre v tem 
primeru predvsem za izboljšanje 
delovnih pogojev delavcev.« 

Prav gotovo se srečujete tudi s 
problemi, kakšni so in kje? 

»O tem bi lahko govoril še in 
še, vendar bi v kolektivu morali 
storiti več za izobraževanje in za-
poslovanja mladih. Znanje je na-
ša neizkoriščena razvojna moč, 
kakovostni kadri morajo biti ge-
neratorji našega napredka. 

Mladi smo in bomo vedno za 
ustanavljanja novih proizvodnih 
mest, seveda s poudarkom za 
mesta, ki bodo dajala res dobre 
ekonomske učinke in rezultate 
na evropski ravni. 

Izmed problemov velja izpo-
staviti predvsem slabo udeležbo 
na mladinskih sestankih. Vendar 
moram povedati, da ne gre za to, 
da mladi ne bi hoteli prihajati na 
sestanke. Problem je v tem, da se 
jih večina ne more udeležiti — 
bodisi zaradi narave dela ali pa 
zaradi tega, ker jim predposta-
vljeni enostavno ne pustijo ude-
ležbe na sestaijkih.« 

Damir Kosi je predsednik os-

novne organizacije mladih v toz-
du Vzdrževanje. 

»Sam nimam s svojim predpo-
stavljenim nobenih problemov 
glede udeležbe na sestankih. Vse, 
kar izvem tam novega, lahko tu-
di mirno prenesem mladim v toz-
du, bodisi na sestanku ali for-
malno.« 

Kako pa gledajo sodelavci na 
mladinsko organizacijo, jo jem-
ljejo dovolj resno? 

»Vsaj glede moje delovne sre-
dine lahko rečem, da jemljejo 
naše sestanke in ugotovitve kar 
resno, saj včasih celo govorijo o 
naših sklepih ali pa me sprašuje-
jo: kaj mladi ne boste nič rekli 
— v primerih ko gre za pomemb-
nejše odločitve ali spremembe. 
Lahko rečem, da naše odločitve 
in sklepe kar upoštevajo. 

Redno me vabijo tudi na vse 
sestanke sindikata in osnovne or-
ganizacije ZK, tako da dobro po-
teka tudi sodelovanje z družbeno 
političnimi organizacijami.« 

Kaj pa sodelovanje z mladino 
iz naselja Kidričevo, včasih je bi-
lo dobro, kaj pa danes? 

»Po krajšem zatišju so tudi v 
naselju mladinci začeli z jesen-
skimi aktivnostmi. Izvolili so no-
vega predsednika, če se ne mo-
tim ima sedaj to funkcijo Stane 
Loboda, ki je začel zelo dobro. 
Imeli so že nekaj uspešnih akcij. 
Pogovarjala sva se že o skupnih 
akcijah z mladino TGA in upam, 
da bo to rodilo tudi prve kon-
kretne uspehe.« 

V TGA posvečajo veliko po-
zornost aktivnosti delavcev v 
prostem času in rekreaciji. Zvon-
ko Kolar je sicer član predsed-
stva mladih v tozdu Predelava 
aluminija, sicer pa se aktivno 
ukvarja prav s tem področjem, o 
čemer je povedal: 

»Na splošno je v TGA veliko 
športnikov in tistih, ki se radi 
ukvarjajo z rekreacijo. Dokaz za 
to so naše delavske igre, ki so 
vedno dobro obiskane. Seveda 
pa je logično, da je pri tem aktiv-
nih največ mladincev. Največ 
nas je, ki se ukvarjamo z nogo-
metom. Tisti, ki se spomnijo, ve-
do, da je športno društvo Alumi-
nij bilo včasih sestavljeno izklju-
čno iz zaposlenih v TGA. Precej 
se jih ukvarja tudi z rokometom, 
saj imamo svojo ekipo v mari-
borski ligi. Omeniti velja tudi 
tradicionalna športna srečanja 
aluminijašev Jugoslavije, ki pote-
kajo vsako leto v drugem kraju 
— letos je bilo v Zvorniku. 

Poleg tega imajo zaposleni ve-
liko možnosti za čisto rekreira-
nje. Čez poletne mesece je zapo-
slenim na voljo kopališče Kidri-
čevo, sicer pa mnogi preži\ Ijajo 
10-dnevno aktivno rekreacijo v 
našem počitniškem domu v Cri-
kvenici. Tudi sam sem že bil in 
še nobeden ob vrnitvi v kolektiv 
ni rekel da se je počutil potem 
slabše. To je dobro za vse delav-
ce in predvsem zdravo!« 

M. Ozmec 

Naši sogovorniki v TGA (od leve): Bojan Rihtarič, Damir Kosi in Zvon-
ko Kolar 

Samo potrpežljivost ne bo dovolj 
Konec julija so mladi na seji predsedstva OK 

ZSMS Ptuj obravnavali dejavnosti in program de-
la v klubu mladih. Najbrž ni potrebno razlagati, 
da je včasih bil to prostor, v katerem so se mladi 
zbirali, preživljali prosti čas ob igrah, po večerih 
pa zaplesali. Branko Zoreč, sedanji upravnik klu-
ba, je na prej omenjeni seji podal poročilo o de-
javnostih v klubu. Iz razprave je bilo moč zaključi-
ti, da mladi s tem niso zadovoljni in so upravnika 
zadolžili naj pripravi skupaj s komisijo za preži-
vljanje prostega časa program dela. Rok za pred-
ložitev programa je bil 25. avgust. Kljub temu, da 
je bilo kar cel mesec časa, tega ni naredil in tako 
ostaja klub mladih le prostor za vadbo Karate klu-
ba in izvajanje programa plesne šole, ki jo vodi 
Mira Mijačevič. 

Od leta 1980 naprej to seveda ni prvi poskus, da 
bi dejavnost v klubu poživili. Kar nekaj je že bilo 
skupin mladih, ki so se tega dela lotili in pri večini 
je bil značilen potek: začetno navdušenje ter veli-
ko čudovitih dogovorov in predlogov oblikovanih 
skupaj z upravnikom kluba, potem nekajkratna 
razočaranja zaradi nesporazumov z njim, ker ga ni 
bilo takrat, ko je obljubil, da bo v Klubu, ker ni 
poskrbel, da bi prostori bili primerno urejeni in 
počiščeni, ker se je zgovarjal na svoje obveznosti v 
družini, ker mu ni ustrezal delovni čas . . . 

Skratka, vzroki zaradi katerih so najbolj aktivni 
pred letom 1980 opustili delo v Klubu — med nji-
mi literarna sekcija, fotoamaterji, gledališka skupi-
na — so tudi ob ponovnih poskusih prevladali in 
odvrnili mlade od dela. 

Neuspešni poskusi organiziranega preživljanja 
prostega časa so samo ena vrsta poskusov, druga 

težava pa je zagotavljanje vsaj »minimalnega pro-
grama« — to je, da je klub vsaj odprt v popoldan-
skem času, da je možno pokramljati ob prijetni 
glasbi in prostor uporabljati za dejavnost 0 0 
ZSMS Krajevne skupnosti Dušan Kveder. Mladi v 
tej KS želijo imeti svoje prostore in kože, da jim 
klub mladih ne ustreza. 

Kdor je vsaj slučajno pogledal v te prostore, je 
lahko opazil zanemarjenost in nehigieničnost le-
teh. Vsi, ki so v poletnem času tam čakali na delo 
preko Študentskega servisa, pa so se o tem dodo-
bra prepričali. 

Tudi sedanja skupina, ki poskuša mimo uprav-
nika* poživiti delo v klubu in pripravlja družabno 
srečanje z zanimivim programom iger in glasbe za 
24. oktober, bo naletela na podobne težave. Naj-
prej bo morala dobiti ključ od teh prostorov, ker 
je upravnik odsoten, ključe pa je razdelil med lju-
di, ki razen v primeru plesne šole in karateja nima-
jo v klubu organizirane dejavnosti, urediti bodo 
morali prostore s higieničnega vidika in se srečati 
z nepriljubljenostjo kluba med mladimi, ki je na-
stala v času nedela in malomarnosti upravnika. 
Morda se bodo lotili tudi vprašanja, kako je mo-
goče, da nekdo, ki za delo v klubu ni pripravljen 
ničesar prispevati, sploh lahko še to delo opravlja 
in z vsemi formalnostmi postopka, da lahko tiste-
ga, ki ne dela tudi zamenjajo. Pri tem jim lahko že-
limo samo obilo potrpljenja in podpore od tistih, 
ki se jim zdi prostorov škoda in ki so nekoč tja ra-
di zahajali. 

d. 1. 

i SKUPŠČINE KULTURNE SKUPNOSTI OBČINE PTUJ 

Zakaj ni odloka o kulturnih 
spomenikih? 

Delegati skupščine Kulturne 
skupnosti občine Ptuj so se sesta-
li 9. oktobra in končno izpeljali 
2. sejo skupščine, saj prvi sklic 
julija letos ni bil sklepčen. 

Na seji so med drugim sprejeli 
dva pomembna dokumenta — 
predlog plana skupnosti za to 
srednjeročno obdobje in pro-

gram dela s finančnim načrtom 
za letos. Poleg tega so sprejeli 
srednjeročni plan skupnih služb 
SIS družbenih dejavnosti in for-
malno potrdili prispevno stopnjo 
za kulturo, ki znaša od 1. julija 
dalje en odstotek. Vse točke 
dnevnega reda so bile brez raz-
prave, samo pri zadnji so delega-
ti postavili delegatsko vprašanje 
in dali pobudo. 

Delegacija osnovnih šol na le-
vem bregu Drave je vprašala, za-
kaj v občini še vedno ni sprejet 
odlok o naravni in kulturni dedi-
ščini. Zakon o varstvu naravne in 
kulturne dediščine je bil sprejet 
že 1981. leta. Zavod za spomeni-
ško varstvo Maribor bi moral v 
letu dni pripraviti strokovne os-
nove za sprejem odloka, vendar 

je delo opravil šele letos in še to 
po mnenju komiteja za družbene 
dejavnosti ne dokončno. Vse ka-
že, da bo prišlo do javne razpra-
ve o omenjenem odloku decem-
bra letos, odlok pa naj bi skup-
ščinski zbori sprejeli prihodnje 
leto. 

Delegati Tovarne glinice in 
aluminija Boris Kidrič so predla-
gali, da naj bi strokovne službe 
interesnih skupnosti tudi v bodo-
če pripravljale kratek povzetek 
gradiva za delegate, obenem pa 
dali pobudo, da naj bo v vsakem 
zapisniku točno zapisano katerih 
delegatov ni bilo na seji skupšči-
ne. 

Delegati skupščine so se s to 
pobudo strinjali. 

N. D. 

JESENSKA OPRAVILA V VRTU 
Čeprav se je vegetacijsko leto skorajda že 

izteklo, pobrali smo plodove sadja in zelenja-
ve, rastline se s svojim dozorevanjem že pri-
pravljajo na zimo, pa vrtniku tudi v tem času 
ne zmanjka dela. Nasprotno, že večkrat smo 
dejali, da pri skrbi za naše okolje moramo 
rastlinje nenehno negovati in če narava pri-
dne malo popuščati, smo vrtniki dolžni to na-
domestiti. Kaj bomo torej morali sedaj po-
storiti. 

V ZELENJAVNEM VRTU 
Mnogi pridelovalci zelenjave sprašujejo, 

^ j ukreniti, da bi pridelali zdravo solato en-
divijo, ki jim bo uskladiščena pozimi čim da-
lje na voljo. Čeprav smo s temi nasveti neko-
liko pozni, pa vendarle ne bo odveč, da se o 
êm pogovorimo. Solato endivijo ogrožata 

dve glivični bolezni: črna listna pegavost ali 
^Iternaria, ki je značilna za vlažno vreme, in 
[•ja ali puccinia, ki pa se bolje razvija v su-
"em, obe pa v toplem vremenu. Za črno li-
stno pegavost so značilne drobne sivorjave 

črnikaste, več ali manj okrogle pege, ki na 
"stnih žilah preprečijo normalen pretok hra-
'̂ •Inih snovi. Na listu se širijo, dokler skle-
JlJen z gnitjem celoten list ne propade. Pre-
den se bolezen pojavi, škropimo preventivno 
^fungicidi, kot so dithane M 45, antracol, ba-
"eno apno, cuprablau ali podobni. Če pa so 
^̂  na listih endivije v začetku pojavili rdeči 
•̂ ato pa temnorjavi majhni mozoljčki, ki vča-
ĵh prekrijejo celo listno površino, pa gre za 

•̂ Jo na endiviji ali puccinio. Čim jo opazimo, 
^ Začetni fazi le na zunanjih listih, le-te obe-
•̂ f̂̂ io in neškodljivo odstranimo tako, da jih 
S'oboko zakopljemo, zdravo rastlino pa pred 
[l^daljnjimi okužbami pred rjo zaščitimo z 
^^krenimi fungicidi, kot so bakreno apno, 
^3kreni antrakol, antrakol BT in podobni, 
.•"oti listni pegavosti in rji škropimo preven-

^'^no, preden so se poiavili in to s kemičnimi 

pripravki, imenovanimi fungicidi, ki nimajo 
strupenega dejstva oziroma niso toliko stru-
peni, da bi ogrožali naše zdravje. Za vso sola-
to, ki je bila pozno sejana in še ni dorasla, je 
še čas, da jo poškropimo. 

Od škodljivcev pa se nam na endiviji, ka-
kor tudi na nekaterih drugih vrtninah poja-
vljata solatna koreninska uš in koreninska 
pršica. Koreninska uš je bledorumene barve, 
iz korenin sesa sok, spoznamo pa jo po zna-
čilni beli plesnivi sivkasti prevleki, ki prekri-
va korenine in uši. Pršice so s prostim oče-
som dobro vidne bele uši, ki se živahno gi-
bljejo po koreninskem sistemu. Oboje uniču-
jemo tako, da ob pripravi zemlje pred setvijo 
inkorporiramo, vmešamo v zemljo volaton, 
ali basamid, granulat ali žuvapin, ipd. Pripo-
roča se zalivanje solate med rastjo z 2% diazi-
nonom ali 1% basudinom dva do trikrat, pri-
čemer pa strogo upoštevamo karenčno dobo. 
Endivijo lahko škropimo tudi s sistematični-
mi insekticidi, toda le v začetku vegetacije. 

Zelo primeren je actellic 50 v 0,1% koncen-
traciji, saj je v primerjavi z drugimi organo-
fosfornimi estri manj strupen za človeka in 
toplokrvne živali, njegova karenčna doba pa 
je le 14 dni. 

V OKRASNEM VRTU skrbimo, da bodo 
okrasne rastline še vedno skrbno negovane, 
predvsem pa da bodo zdravo zaključile rast. 

Vse okrasne rastline, ki prezimno niso trd-
ne in zaključujejo v oktobru vegetacijsko do-
bo, kot so dalije, gladiole, gomoljne begoni-
je, pelargonije, kane in druge; sedaj izkoplje-
mo, očistimo, ustrezno posušimo ter prenese-
mo v hladen in suh prostor, v katerem tudi 
pozimi ne zmrzuje. Čebulice spravimo v pli-
tve zabojčke, lahko pa tudi v papirnate vreč-
ke, ki pa jih pustimo nekaj časa odprte zato, 
da'bodo lahko dihale, oziroma da ne začnejo 
neprodušno zaprte gniti ali trohneti. Ne po-

zabimo jih ustrezno razvrstiti po vrstah, sor-
tah in barvi ter označiti z napisi. 

Spomladi cvetoče čebulice je mogoče sadi-
ti še v oktobru, saj se je vedno optimalni čas 
saditve čebulic vzporejal s setvijo ozimin pše-
nice, rži in ječmena. Ne pozabimo jih razku-
žiti z enim od razpoložljivih razkužil za seme-
na, da preprečimo njih objedanje od voluhar-
ja in poljskih miši, pa tudi napada glivičnih 
bolezni. Razkuževanje čebulic enostavno 
opravimo tako, da jih posipamo z razkužilom 
v plastični vrečki in nato dobro premešamo 
tako, da bo celotna površina čebulice obdana 
s prahom razkužila. 

SADNI VRT. Z obiranjem in spravilom 
sadja se je sadjarjevo leto izteklo. Brez od-
mora pa se z oktobrom pričenja »novo sad-
jarjevo leto«. Ko bo koncem meseca, še zlasti 
po prvi močnejši slani odpadlo najmanj tri 
četrtine listja, opravimo ob primernem brez-
vetrnem in suhem vremenu škropljenje košči-
čarjev (češenj, višenj, breskev, sliv, nektarin, 
marelic) z bakrenimi pripravki proti luknjiča-
vosti listja koščičarjev in breskovi kodravosti. 
Vsak sadjar, ki takšnega škropljenja ni opra-
vil, ve, kakšne so posledice in da ji takrat, ko 
je npr. breskva že okužena s kodro, ni mogo-
če pomagati. 

Kjer je nevarnost pred divjadjo, zavaruje-
mo debla z razpoložljivimi materiali, med ka-
tere sodi kot najprimernejša koruzna slama 
in še poceni je, dober je tudi papir cementnih 
vreč, če pa želimo imeti nekaj trajnejšega, pa 
lahko uporabimo tudi drenažno cev, prereza-
no po dolžini in nataknjeno na deblo. 

Izvedemo tudi vse priprave za sajenje sad-
nega drevja. Čeprav ga bomo sadili šele spo-
mladi, pa je sedaj pravi čas, da izkopljemo 
jame, pripravimo gnoj in kompost, predvsem 
pa da se pravočasno oskrbimo s sadikami. 

Miran Glušič. ing. agr. 

TEDEN OTROKA? 
Minil je tudi ta teden, teden, ki smo mu dali ime — Teden otro-

ka. Komu ga pravzaprav namenjamo? Otrokom ali staršem? Obojim, 
bi lahko rekli, čeprav so otroci v »prvem planu«. Vendar so se na 
otroke spomnili le v Vzgojnovarstveni organizaciji Ptuj, kjer so za 
malčke v popoldanskem času pripravili petkrat po eno uro zabave, 
razvedrila in učenja. Aktivnosti ob Tednu otroka pripravljajo v vrtcih 
že mnogo let, letos pa se je prvič zgodilo, da so naleteli na odziv pri 
starših, ki so pripeljali svoje predšolske otroke v vrtce. Predšolski 
otroci so torej v Tednu otroka lahko preživeli nekaj prijetnih uric s 
svojimi vrstniki, taka možnost pa se jim čez leto redkokdaj ponudi. 

Kaj pa ostali otroci, tisti, ki že hodijo v osnovno, srednjo ali višjo 
oziroma visoko šolo? Kaj smo jim ponudili vTednu otroka? Nič! Res 
je, da takšen teden ne sme biti edini, v katerem ponujamo otrokom 
razvedrilo oziroma razmišljamo o otrocih, ki so naše bogastvo, pa 
vendar! Smo vsaj v tem tednu pomislili, kako živijo naši otroci, kaj 
jim starši in družba nudijo? Smo pomislili na svoj odnos do otrok, 
smo pomislili na otrokove skrbi in težave, ki so na prvi pogled v pri-
merjavi s skrbmi in težavami odraslih nepomembne? Smo se vprašali, 
kaj mislijo otroci o naših nenehnih prizadevanjih za čim več material-
nih dobrin, ki nas odtujujejo drug drugemu in marsikdaj tudi našim 
otrokom? Cel kup je vprašanj, ki bi si jih morali zastaviti in cel kup je 
odgovorov, ki jih nočemo priznati. 

Če otrokom ne bomo nudili tistega, kar najbolj potrebujejo -
ljubezni, pozornosti, spoštovanja, zaupanja, kako naj potem to isto 
zahtevamo od njih, ko jih bomo na jesen življenja potrebovali tako, 
kot oni danes potrebujejo nas? Teden otroka je minil, odprta vpraša-
nja pa so še zmeraj tukaj. Razmislimo o teh vprašanjih, poiščimo 
ustrezne odgovore in jih udejanjajmo vsak dan, ne le v Tednu otroka 
prihodnje leto! 

Nevenka Dobljekar 
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Jesenska opravila 
v polnem teku 

Lepo vreme je prispevalo, da ljudje množično pospravljajo še 
zadnji letošnji pridelek s polj. Seveda pridelka ni toliko kot smo ga 
bili morda navajeni leta poprej, pa vendar ga je toliko, da ga bo do-
volj tako za prehrano ljudi kot živali. 

V DE Turnišče KK Ptuj delavci delajo od svita do noči, da bi 
pravočasno pospravili pridelek in pripravili njive za novo setev, kate-
ro so v glavnem že končali. Vendar je njive potrebno pripraviti tudi za 
spomladansko setev že pred prvim snegom. Seveda pa pridne delav-
čeve roke delajo tudi v drugih delovnih enotah, ne samo v tej. 

ZB 

Priprava njive za setev 

Spravilo sladkorne pese 

Spravilo koruze gre h koncu 

25. Srečanja bratstva 
in prijateljstva '86 

v okviru programa medrepubliške kulturne izmenjave in 25. Sre-
čanj bratstva in prijateljstva '86 sta pred kratkim gostovala v Kumruv-
cu Ženski pevski zbor prosvetnega društva »Alojz Arnuš« Rogoznica 
in Tamburaški orkester DPD »Svoboda« Ptuj, kjer so jih prisrčno 
sprejeli. To je bilo prvo gostovanje kulturnih skupin občine Ptuj v 
bratski občini Klanjec, ki se je v letu 1985 pridružila skupnosti brat-
skih občin SR Hrvatskein SR Slovenije. Ob gostovanju v Kumrovcu 
so si ogledali spominski dom borcev in mladine Jugoslavije, rojstno 
hišo in druge zanimivosti rojstnega kraja tovariša Tita. 

Ptujski instrumentalni ansambel DPD »Svoboda« Ptuj pa je 
pred dnevi gostoval v bratski občini Pregrada na turistično-gospodar^ 
ski prireditvi »Branje grozdja — Pregrada '86«, kjer so jih številni po-
slušalci navdušeno sprejeli. p g 

Ženski pevski zbor KUD »Alojz Arnuš« Rogoznica 

Tamburaški orkester DPD »Svoboda« Ptuj 
Foto: .Alojz Cajnko 

PREDREFERENDUMSKE RAZPRAVE 
KS CIRKULANE 

V tej haloški krajevni skupno-
sti so pogovor članov četverke in 
predstavnika našega zavoda z 
vodstvom krajevne samouprave 
in DPO izvedli v nedeljo, 12. ok-
tobra, zjutraj — pred zborom 
krajanov, ki je bil od 9. ure v 
prostorih osnovne šole Maksa 
Bračiča. Iz razprave na obeh po-
govorih je razbrati, da so krajani 
za uspeh referenduma močno za-
interesirani, saj bi z delom tako 
zbranega denarja zgradili večna-
menski prostor in nujne dodatne 
šolske prostore ter dobili trdnej-
šo asfaltno plast na dveh cestah. 

Izpostavili so še nekaj drugih 
problemov, med njimi dostavo 
pošte, vzdrževanje cest in potre-
bo po posodobitvi ceste proti 
Florjanu (ki je končno v progra-
mu skupnosti za ceste!). Zbor 
krajanov je izzvenel precej kriti-
čno do lastnega dela pri gradnji 
temeljev za večnamenski prostor, 
kjer morajo združiti vse moči, saj 
dosedaj ni bilo tako. 

KS STOPERCE 
Največja pridobitev prebival-

cev te krajevne skupnosti je za-
gotovo dom krajanov, ki so ga 
gradili z lastnimi sredstvi in pro-
stovoljnim delom, svoj delež pa 
je prispevala tudi širša družbena 
skupnost. Krajani so v preteklih 
letih ogromno vlagali v lokalno 
vodovodno omrežje in v vzdrže-
vanje cest, obnovili so osnovno 
šolo, zgradili nekaj mostov in 
uredili pokopališče. 

Prebivalce te haloške krajevne 
skupnosti pa še zmeraj najbolj 
teži problem neurejenih cest. Re-
gionalna cesta, ki jih veže s Ptu-
jem in Rogatcem, je še vedno 
brez asfaltne prevleke, čeprav 
jim je bila že trikrat obljubljena 

in so zato tudi zbrali 300 odsto-
tkov več denarja za cestno poso-
jilo kot je bilo določeno. V kraje-
vni skupnosti je 11 km lokalnih 
cest, ki tega imena po mnenju 
krajanov sploh ne zaslužijo, po-
leg teh pa imajo še 30 km krajev-
nih cest, ki so v boljšem stanju 
kot lokalne. Najbolj jih jezi, ker 
so v preteklih letih dobili mnogo 
obljub v zvezi s cestami, stanje 
pa je iz leta v leto slabše, za to pa 
ni nihče odgovoren! Tudi cestne 
razsvetljave nimajo, problemi so 
z razširitvijo telefonskega omrež-
ja, najbolj pa jih skrbi odhajanje 
mladih iz haloških naselij. 

Kljub temu so v razpravi o re-

ferendumskem programu dejali, 
da bodo storili vse za uspešni 
izid referenduma. Menijo, da je 
treba ponovno dokazati solidar-
nost med občani ptujske občine, 
saj je le s skupnimi močmi mo-
goče zagotoviti razvoj občine in s 

tem tudi posameznih krajevnih 
skupnosti. 

KS BORIS ZIHERL 

V tej največji ptujski krajevni 
skupnosti z več kot 4000 prebi-
valci so organizirali predreferen-
dumsko razpravo tako, da so na-
njo poleg krajevnih družbenopo-
litičnih delavcev povabili tudi 
predsednike hišnih svetov. Žal je 
bila udeležba predsednikov hiš-
nih svetov zelo skromna, vendar 
so se dogovorili, da bodo nadalj-
njo razpravo kljub temu organi-
zirali po hišnih svetih. 

Pripomb k programu 3. občin-
skega samoprispevka pravzaprav 

ni bilo. Razpravljalci so se stri-
ijali, da so v programu zajete 
najbolj bistvene potrebe vseh ob-
čanov in izrazili upanje, da bo 
referendum v krajevni skupnosti 
Boris Ziherl uspel. Posebej še, 
ker v krajevni skupnosti ni bi-
stvenih problemov, ki bi jih mo-
rali reševati s solidarnostnim zbi-
ranjem denarja. 

Pozanimali pa so se, kako je z 
uresničevanjem programa 2. ob-
činskega samoprispevka, dobili 
odgovor na vprašanje v zvezi z 
napakami pri gradnji športne 
dvorane Center in predlagali, da 
naj bi tudi odbor, ki bo nadzoro-
val zbiranje in porabo denarja 3. 
samoprispevka, občinski skup-
ščini poročal vsaj dvakrat letno. 

KS PTUJSKA GORA 
Posebno živahne predreferen-

dumske razprave na Ptujski gori 
ni bilo. Predstavniki samouprav-
nih organov in družbenopoliti-
čnih organizacij so imeli nekaj 
pripomb na referendumski pro-
gram. 

Menili so, da je potrebno 
v program moderniziranja cest 
vključiti tudi tako imenovano 
Dravinjsko cesto, torej cesto v 
dolini Dravinje, ki je mnogo bolj 
obremenjena kot nekatere druge, 
zapisane v planu modernizacije. 

Sicer pa so menili, da je refe-
rendumski program dobro sesta-
vljen in da gre za reševanje klju-
čnih problemov. Med pripomba-
mi pa so namenili rahlo kritiko 
novinarjem Radio-Tednika, ki so 
po njihovem mnenju doslej o nji-
hovi krajevni skupnosti poročali 
premalo dosledno. 

JB 

V tem tednu bodo končali temelje za večnamenski prostor, s katerim bo-
do dobili objekt, ki ga čakajo in potrebujejo že desetletja (foto 1. kotar) 

Srečanje 
ostarelih 
občanov 

v domu krajanov bo jutri (17. 
oktobra) tradicionalno srečanje 
ostarelih občanov, ki ga pripra-
vljajo komisija za socialna vpra-
šanja krajevne skupnosti, kraje-
vna konfererica SZDL in kraje-
vna skupnost. 

Prireditev, ki jo bodo pričeli 
ob 16. uri, bodo popestrili s kul-
turnim nastopom učencev OŠ 
Olga Meglič in mladih KS Bratje 
Reš. Povabili so vse, ki so starejši 
nad 70 let, skupaj 60. Vabijo pa 
tudi ostale, ki morda vabila niso 
prejeli. 

V krajevni skupnosti bodo pri-
pravili še eno prireditev, na kate-
ro bodo povabili mlajše upoko-
jence oziroma vse tiste, ki so 
mlajši od 70 let. Kot je povedala 
Mimica Korpar, bo prireditev ob 
Martinovem ali za praznik repu-
blike. 

Prireditev je tradicionalna in 
jo občani dobro sprejemajo. Za-
to pričakujejo, da bo tako tudi 
letos. Vse, ki pa se prireditve ne 
bodo mogli udeležiti, bodo obi-
skali na domu. 

MG 

V Dražencih gradijo 
v Dražencih so leta 1984 zače-

li graditi dom občanov. Pred leti 
so vaščani kupili staro domačijo, 
prostori v njej pa niso bili pri-
merni. Zato so se odločili za 
gradnjo novih prostorov. Tudi 
dejavnost vaške skupnosti se je 
primerno razširila, kar je zahte-

valo ugodnejše pogoje za delo. Z 
gradnjo novega doma so torej 
pričeli leta 1984. Pa ni šlo vse 
gladko, saj je bilo potrebno last-

niku domačije najprej urediti 
normalne življenjske pogoje v 
domu ostarelih. Gradnjo doma 
financirajo iz sredstev samopri-
spevka, pomagajo pa si tudi s 
prostovoljnim delom vaščanov. 
Predračunska vrednost objekta 
je bila v letu 1984 10 milijonov 

dinarjev. Zaradi zviševanja cen 
gradbenega materiala je trenutno 
investicijska vrednost že okoli 30 
milijonov dinarjev. Od vseh de-

javnikov v vaški skupnosti m 
mogoče določiti tistega, ki je pri 
prostovoljnem delu najuspešnej-
ši, ker izstopajo posamezniki, 
med društvi pa lahko z gotovost-
jo trdimo, da so to člani gasilske-
ga društva Draženci, ki so opra-
vili že okrog 2 tisoč prostovolj-
nih ur. 

Želja vodstva gradbenega od-
bora je, da bi bila dela na grad-
bišču zaključena v letu 1987. Ker 
pa je začetna zagnanost vašča-
nov upadla, lahko trajajo tudi 
dlje. 

V novem domu so predvide-
ni prostori za delo družbenopoli-
tičnih organizacij vaške skupno-
sti, prostor za kulturne dejavno-
sti, za mladinsko organizacijo in 
gasilsko društvo. Za vse bo v no-
vem domu dovolj prostora, saj 
bo velik 40 x 12 metrov, v njem 
bo tudi velika dvorana za prire-
ditve. Seveda pa bo treba do nje-
gove dograditve še precej prosto-
voljnih ur in sredstev. Zato je 
NUJNO, da pri gradnji SODE-
LUJEJO VSI VASČANI, saj bo 
dom služil prav njim. 

V. K. 

Vabilo na Malo Borštnikovo srečanje 
Občane obveščamo, da bodo letošnje pri-

reditve Malega Borštnikovega srečanja v ob-
čini Slovenska Bistrica potekale po progra-
mu, ki je objavljen v nadaljevanju. 

Vabimo vas, da si prireditve ogledate, še 
posebej pa obe veliki dramski predstavi, ki 
sta predvideni na odru doma kulture v Slo-
venski Bistrici. 

Vstopnice po 500,00 din lahko kupite že v 
predprodaji v Knjižnici Josipa Vošnjaka Slo-
venska Bistrica ali uro pred vsako predstavo. 

Predstava Prešernovega gledališča iz Kra-
nja z naslovom NOČ DO JUTRA bo tudi ot-
voritvena in pomeni svečani pričetek priredi-
tev Malega Borštnikovega srečanja v naši ob-
čini, medtem ko so gledališčniki iz Trsta že 
stari znanci bistriške publike, zaradi česar so 
še posebej dobrodošli. 

Ob teh dveh predstavah bi vas radi opozo-
rili še na osrednjo slovesnost, ki bo tokrat na 
Tinju na Pohorju. Tukaj bo ob 13. uri v to-
rek, 21. oktobra, Borštnikovo srečanje poda-
rilo Kulturnoumetniškemu društvu Oton Žu-
pančič Tinje spomenik Otona Župančiča. 
Spomenik bo odkril predsednik Začasnega 
odbora Borštnikovega srečanja prof. dr. Mat-
jaž Kmecl. 

Prepričani smo, da bo iz letošnjega progra-
ma prireditev za slehernega občana nekaj za-
nimivega, zato vas vabimo k ogledu. 

Nasvidenje na prireditvah Malega Borštni-
kovega srečanja! 

OKVIRNI PROGRAM MALEGA BORŠT-
NIKOVEGA SREČANJA 
Torek, 21. oktobra: 
ob 9.30 — Gledališče ljudske vstaje SNG 

Maribor v kasarni Slovenska Bi-
strica 

ob 11.00 —Tiskovna konferenca o Borštni-
kovem srečanju v Tinju na Po-
horju 

ob 13.00 — Borštnikovo srečanje izroča kip 
Otona Župančiča v trajno last 
KUD Tinje 

ob 19.00 - Branko Hofman: NOČ DO JU-
TRA — Prešernovo gledališče 
Kranj v Slovenski Bistrici. Pred 
predstavo bo govoril dr. Matjaž 
Kmecl 

Sreda, 22. oktobra: 
ob 9.00 - Z . Florian: TOBIJA - Lutko-

vno gledališče Kobanci Kamni-
ca v Oplotnici (za OŠ in VVO 
Oplotnica) 

ob 11.30 - Z . Florian: TOBIJA - Lutko-
vno gledališče Kobanci Kamni-
ca v Slovenski Bistrici (za OŠ 
Minka Namestnik-Sonja, male 
šole VVO in OŠ — nižja stopnja 
Slovenska Bistrica) 

ob 13.00 - Z . Florian: TOBIJA - Lutko-
vno gledališče Kobanci Kamni-
ca na Pragerskem (za OŠ Prager-
sko in Sp. Polskava — nižja 
stopnja) 

ob 17.00 — Nastop gledaliških igralcev v do-
mu upokojencev v Slovenski Bi-
strici 

Četrtek, 23. oktobra: 
ob 10.00 — Nastop Majde Potokar, dobitni-

ce Borštnikovega prstana v 
Knjižnici Josipa Vošnjaka Slo-
venska Bistrica 

ob 17.00 — Nastop gledaliških igralcev v do-
mu dr. Jožeta Potrča Poljčane 

Petek, 24. oktobra: 
ob 19.00 -Erv in Fritz: FLEUR DE MA-

RIE - Drama SNG Maribor v 
Leskovcu 

Nedelja, 26. oktobra: 
ob 12.00 — Promocija knjige Poldeta Bibiča 

— založnik Cankarjeva založba 
— v Hošnici pri Laporju 

ob 17.00 - 40 LET DELA IN ZABLOD -
nastopa Branko Miklavc v La-
porju 

Ponedeljek, 27. oktobra: 
ob 19.00 - Ivan Cankar: POHUJŠANJE V 

DOLINI ŠENTFLORJANSKI 
SSG Trst v Slovenski Bistrici 

Sreda, 29. oktobra: 
ob 10.00 —Seminar za mentorice dramskih 

skupin - KUD in SKUD obči-
ne Slovenska Bistrica, Lenart-
Ormož in Ptuj 

ODBOR ZA IZVEDBO PRIREDITEV MBS 
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Otroci iz Frankfurta med 
vrstniki v Ptuju 

Učitelji in učenci OŠ Tone Žnidarič v Ptuju so v dneh od 3. do 12. 
oktobra gostili 23 šolarjev iz Frankfurta, tiste otroke slovenskih staršev, 
ki obiskujejo dopolnilni pouk slovenskega jezika, ki ga že vrsto let orga-
nizira in vodi neumorna učiteljica Dragica Nunčič. Da so lahko vse te 
ijni preživeli med svojimi vrstniki v Ptuju, pa so seveda tudi tokrat pripo-
mogli starši, ki so otroke sprejeli v svoje domove. 

Marija Šumandlova — ravnateljica OŠ Tone Žnidarič nam je ob 
tokratnem obisku dejala: 

»V desetih dneh so se naši 
gostje dodobra spoznali s svoji-
mi vrstniki, soboto in nedeljo pa 
preživeli z družinami. Bili so v 

Ptujskih Toplicah, na izletu v 
Kumrovcu in Stubici. 

To je letos že naše tretje sreča-
nje, saj je bilo 21 naših otrok in 
dve spremljevalki v Frankfurtu v 
mesecu maju, julija smo skupaj 
taborili v Kaštel Starem, kar 47 
otrok in staršev je bilo z nami, 
sedaj v oktobru pa spet v Ptuju. 
Sicer pa taborimo skupaj že tri 
leta in v tem času so se močno 
utrdile tudi vezi med našimi šo-
larji in družinami, saj je slovo 
vedno težko, s solzami in temu 
sledijo pisma v obeh smereh. Tu-
di družine se med seboj obisku-
jejo in veliko teh srečanj poteka 
povsem spontano, brez našega 
posredovanja.«. 

Nekako uradno slovo je bilo v 
soboto na ptujskem gradu, po 
tem ko so si ogledali muzej in se 
družno zbrali v grajski restavra-
ciji. Tam so jih pozdravili tudi 
predsednik skupščine občine 
Ptuj Gorazd Žmavc, sekretarka 
OK ZSMS Ptuj Jožica Repič ter 
Dragica Nunčič, ki se je gostite-
ljem zahvalila za nekaj lepih in 
prijetnih dni, ki so jih skupaj 
preživeli v Ptuju. Gostom iz 
jFrankfurta so ob tej priložnosti 
izročili tudi spominska darilca. V 
nedeljo pa so se zbrali pred šolo 
Tone Žnidarič, od kjer so jih 
skupno pospremili do zagrebške-
ga letališča. 

»Mislim, da smo povsem do-
segli cilj, ki smo si ga zadali že 

ob pripravah na srečanje. Otroci 
so se med seboj spooznali, videli 
in slišali so tudi kako živimo in 
delamo v šoli, pri pouku in kar je 

najbol j pomembno — utrdili so 
svoje znanje v slovenščini, spo-
znali Ptuj in okolico, Titov Ku-
m r o v e c . . . , « j e dejala Marija Šu-
mandlova, ki je brez dvoma nosi-
la glavno breme organizacije te-
ga srečanja. 

»Hvala! Bilo je lepo in prijetno.« 
»Vtisi, ki smo si jih te dni na-

brali, so najlepši. Ne samo z mo-
je strani, tudi otroci tako menijo. 
Se bi ostali, saj so te dni dobili 
povsem drugo barvo, tudi na teži 
so pridobili — skratka bili so sre-
č n i . . . Neizmerno smo hvaležni 
ravnateljici šole in kolektivu ter 
vsem otrokom in njihovim star-
šem, ki so jih sprejeli v svoje do-
move kot svoje otroke. 

Ko sem prvič razglasila, da 
gremo v Ptuj so se mi radi prija-
vljali, žal pa nekateri niso mogli 
z nami zaradi obveznosti v nem-
ški šoli, oziroma pouka v naravi. 
Njim bomo seveda z veseljem 
povedali kako je bilo v domovi-
ni. Pouk nas bo še dolgo, dolgo 
spremljal v povezavi s Ptujem. 

V Nemčiji imamo sedaj poči-
tnice, do 17. oktobra. Pravimo 
jim jesenske ali »krompirjeve« 
počitnice, sicer pa imamo več 
drobnih počitnic, niso strnjene 
tako kot doma v Sloveniji. To 
nam omogoči, da lahko večkrat 
skočimo v domovino. 

Žal ne bom pri slovesu, ker 
moram še domov k svojim, vem 

pa, da bo slovo težko, da bodo 
solze v očeh, tiste, ki so nastajale 
tu, v domovini ob sklepanju pri-
jateljstev in to je tudi cilj naših 
srečanj. 

V Nemčijo sem prišla leta 
1979 in sedaj je organizirano so-
delovanje s starši v treh mestih in 
pet oddelkov slovenske dopolnil-
ne šole, v katero prihaja 121 slo-
venskih otrok. Nekateri starši jih 
vozijo tudi po 50 kilometrov da-
leč v šolo in marsikateri popol-

dan žrtvujejo za to, da pripeljejo 
otroka v slovensko šolo. Seveda 
pa so tudi taki, ki tega ne delajo. 
Te bom v kratkem osebno obi-
skala, se z njimi pogovorila in jih 
skušala pritegniti k sodelovanju, 

vsakega Slovenca moramo 

skrbeti, sedaj že za druge in tre-
tje rodove, da bodo vedno s po-
nosom poudarili, da so Sloven-
c i . . . 
Ob sobotah zbiram otroke tudi v 

slovenskem društvu Sava, kjer 
imamo prijetno malo šolo, po-
poldan pa z večjimi še pevske, 
ritmične in plesne vaje, na kate-
rih se pripravljamo za vse nasto-
pe in prireditve, ki so v okviru 
društva Sava. 

Želela sem se že vrniti domov, 
pa se je vedno nekaj obrnilo in 
sem ostala. To leto bom še vztra-
jala, potem pa prepustila delo 
moji naslednici. Vem da bo tež-
ko slovo od otrok, razreda in pri-
jateljev, pa tudi to mora pri-
ti . . , « je pogovor sklenila Dragi-
ca Nunčič. 

»Še bomo prišli in tudi naši prija-
telji k nam . . . « 

Etna MORAVEC je stara 15 
let, doma iz Ljubljane, sicer pa 
živi s starši v Frankfurtu: »V Ptu-
ju sem prvič in moram reči, da je 
bilo zelo lepo. Stanovala sem pri 
Heleni Kuhar. Prvič sem bila v 
trgatvi in vse to, kar sem videla 
in Kuharjeva družina mi bo osta-
lo dolgo v spominu kot nekaj le-
pega, kar človek ne more kar ta-
ko pozabiti.« 

Mihaela J U R A K je Ptujčanka, 
stara 13 let in prav tako iz Frank-
furta: »Te dni sem stanovala pri 
Mateji Prša, bila pa sem tudi na 
obisku pri sorodnikih v Mo-
škajncih, tam namreč stanujemo. 
Kaj naj rečem? Bilo je lepo. Ra-
zlika med poukom tukaj in v 

Nemčiji ni posebno velika, le da 
pri nas ne vstanemo, kadar pride 
učitelj v razred, tu, doma pa to 
moramo storiti.« 

Alfred KREGL je s svojimi 
starši v Offenbachu, sicer pa do-
ma v Ormožu in je star 14 let: 
»Tudi jaz moram reči, da sem se 
zelo dobro počutil v Ptuju in tudi 
pri Kotarjevi družini, kjer sem te 
dni stanoval. Bil sem tudi na obi-
sku pri svojih v Ormožu. Z lepi-
mi in prijetnimi vtisi se vračamo 
nazaj v Nemčijo, še bomo priha-
jali in tudi naše nove prijatelje 
bomo povabili k nam . . . « 
»Mladi ste most med domovino in 
tuj ino. . .« 

»Prijetno je poslušati, kako 
ocenjujete svoje desetdnevno bi-
vanje med svojimi vrstniki v Ptu-
ju, ko govorite o tem — kaj vse 
ste videli in spoznali in na kar 
smo lahko še posebej ponosni — 
nekateri ste postali člani ZSMS. 

Ob tej priložnosti pa se mo-
ram zahvaliti vsem učiteljem in 
mentorjem, kolektivu Žnidariče-
ve šole in njeni ravnateljici ter še 
posebej staršem, da ste lahko z 
zelo skromnimi sredstvi in zato z 

veliko dobre volje vse to organi-
zirali in izvedli. 

Vsekakor moram poudariti 
pripravljenost našega mesta in 
vseh odgovornih, da še naprej 
sodelujemo z društvom Sava, saj 
tako sodelovanja traja že pet-
najst let. Vi mladi pa bodite most 
med narodoma, ki nas bo zdru-
ževal v prijateljstvu in sodelova-
nju. 

, Rad bi se zahvalil tudi tovari-
išici Nunčičevi za njeno nesebi-
čno delo z mladimi v Frankfurtu 
in njene izredne organizacijske 
sposobnosti, ki jih je pokazala 
pri sodelovanju z matično domo-
vino . . , « je ob sprejemu dejal 
predsednik skupščine občine 
Gorazd Žmavc. 

»Brez mladih bi bilo v društvu 
t ežko . . . « 

»V društvu Sava smo lahko ze-
lo zadovoljni, da tovarišica Nun-
čičeva tako skrbi za mladi rod. 
Težko si zamislimo kakršno koli 
prireditev, na kateri ne bi sodelo-
vali naši otroci in pripravili prisr-
čnega programa. Seveda pa brez 
pripravljenosti staršev ne bi šlo, 
brez tistih drobnih organizacij-
skih stvari, ki j ih opravijo za vsa-
ko naše srečanje, za vsako našo 
proslavo ali družabno prireditev. 

Sem sicer Ptujčan in sem v tem 
času preživljal v Ptuju tudi svoj 
redni dopust, tako da sem lahko 
spremljal ves potek bivanja na-
ših otrok v Ptuju. Z njimi je bil 
tudi moj sin in prepričan sem, da 
bodo imeli otroci veliko poveda-
ti kaj vse so videli in dožive-
li . . , « je v pogovoru dodal še 
Kari LENART, član upravnega 
odbora društva Sava. 

Danes so otroci že pri svojih 
starših, kmalu bodo spet sedli v 
šolske klopi, saj bodo »krompir-
jeve« počitnice končane. Lepi 
spomini na Ptuj, na nove prijate-
lje pa bodo ostali. Morda tudi 
obogaten besedni zaklad. Vse to 
pa smo ob tem srečanju tudi že-
leli in vsi skupaj upamo, da tudi 
dosegli. Pa do prihodnjič spet 
nasvidenje! 

Tekst in foto: 
marjan šneberger 

^ Zahvala ^ 
staršem 

v ponedeljek zvečer je bil 
v osnovni šoli Tone Žnidarič 
zelo obiskan skupni roditelj-
ski sestanek. To priložnost je 
ravnateljica šole Marija Šu-
mandl izkoristila za toplo za-
hvalo vsem družinam, ki so 
deset dni gostile otroke naših 
delavcev na začasnem delu v 
ZR Nemčiji, iz slovenskega 
dopolnilnega pouka, ki ga 
uspešno vodi tovarišica Dra-
gica Nunčič. Hkrati pa se je 
zahvalila tudi za gostoljubje 
ob srečanju pionirskih dru-

\ š t e v Mladi gasilec. J 

Dragica Nunčič Etna Moravec Mihaela Jurak 

Otroci, njihovi gostitelji in spremljevalci na ptujskem gradu 

Alfred Gregi 

Ravnatelj ni hotel prekiniti konference. Dva profesorja sta se 
ukvarjala s Krapfom, ki je ležal skrčen in spenjen v nezavesti. Močila 
sta ga in mu skušala razkleniti stisnjene pesti. Napad je popustil v ne-
kaj minutah, Krapf je široko odprl oči, skočil pokonci in sedel na svo-
je mesto. Poskušal je in ni mogel razumeti pomena besed ravnatelja, 
ki je razlagal profesorjem Marinovo pregreho. Kakor da bi se spomi-
njal, d a j e nekoč slišal o vsem tem. Šele ko je ravnatelj izrazil Krapfov 
sum, da je Marin pripravljal napad na vojskovodjo, je oživel na me-
stu, kjer je bil izgubil zavest. 

»Res je, njegova naloga to priča. Prosim, da jo prečitate. Za raz-
žaljenje svoje osebe ga ne obtožujem.« 

»Saj ste ga vi celo udarili,« je suho pripomnil Nežovšek. 
Ravnatelj je bral Marinovo nalogo. Misli zbeganega in sestrada-

•^ega mladega človeka, ujetega z rano zbujenim razumom in z iztirje-
no občutljivostjo v strašno past svetovne vojne, so se pojavile pred 
njimi kakor krik otroka po očetu, zahteva sestradanega po kruhu, gro-
za mučenca pred nevidnim mučiteljem, protest življenja zoper smrt. 
Neokretne, nerodne so bile te misli, vendar resničnejše kakor gruča 
Profesorjev-sodnikov: »Kdor prelije kri človeka, je hudič ali od hudi-
ma navdahnjen, kajti nedoumljiva sila, ki večno seje življenje, je Bog. 
Zato je ta vojna borba hudiča zoper Boga. Svoje življenje bom posve-
til borbi zoper tega sovražnika človeštva . . . « 

»Le poslušajte,« je zagrizeno rekel Krapf, pa s e j e prestrašil gro-
^e, ki je vpila z obrazov tovarišev. 

Njihovo življenje je bilo redno. Po različnih poteh so ušli vojni, ho-
dili so v šolo in predavali svoje predmete, kakor da se ni nič spreme-
nilo. Včasih se jim je pač pod obleko predsodkov v duši oglašal ne-
niir, ko so s svojo deco vred začeli stradati, ko jim je padel sin, ko je 
Podivjala hči, ko je ob jasnih nočeh odmeval grom topov s fronte, si-
^er pa glavno je živeti, kakorkoli in za vsako ceno, vse drugo je potem 
Moveku navrženo — ali pa tudi ne. In zdaj tukaj ta obtožba: »Prekleti 

na j bodo ti, ki so začeli to vojno, in oni, ki so tako strahopetni, da si je 
ne upajo končati.« Kdo govori te besede? Kristus? Papež, namestnik 
Kristusov? Ne. Mozoljast sedmošolec z očmi preganjene živali v rja-
vem, pegastem pastirskem obrazu. Ravnatelj je prevzet od misli, ki jih 
bere. Ali so to ravnateljeve besede? Nemogoče, kajti on piše igrice in 
povestice, ki v zlaganih besedah pozivajo ljudi k podpisovanju vojnih 
posojil, ki na j podaljšajo vojno. Strašna zapletenost življenja! »Edini 
boj, ki je dovoljen in potreben, je boj proti hudiču, započetniku te 
vojne, ki je utelešen v onih, ki to vojno vodijo . . . Zakaj ste pohodili 
obraz mojega očeta, zakaj strada moja mati, zakaj nečistuje neki člo-
vek v palači, drugi pa so pribiti v strelske jarke kakor sove na hlevska 
vrata?« 

»To je tisto mesto,« je tresoč se zavpil Krapf, »ne berite dalje, 
gospod ravnatelj, ne berite dalje!« 

»Slede prekletstva in grožnje najvišjim osebam naše države. Ne 
smem jih prečitati, mislim, da to, kar ste slišali, že zadostuje za vašo 
sodbo in obsodbo. Ne bom obtoževal niti obsojal, zadeva je pregro-
zna, da bi mogel o njej sploh govoriti.« 

»Izročite ga sodišču, ne mažite si rok z njim,« s e j e zadri Sagbac-
her in stopil k pljuvalniku. »Naglašam, da so krivci tega hudodelstva 
celo med nami.« 

»Profesor Krapf,« je na videz malomarno izrekel Nežovšek, tako 
da nikdo ni vedel, ali g a j e poklical ali obtožil. Ta je izbuljil oči. »Pro-
fesor Krapf,« je ponovil Nežovšek, »je bil Marinov zaščitnik, on bi 
nam mogoče lahko pojasnil, od kod in kdaj se je pojavila taka misel-
nost v dijaku.« 

»Nihče ali vsi odgovarjamo zanj.« 
»Izgubil se nam je.« 
»Pomislite na njegovo tatvino, hudodelska narava je.« 
»Jaz sem ga izvlekel iz rekel. Ko bi bil vedel, kaj bo napravil, bi 

ga bil Dahnil še globlje.« 
»Ce smo vzgojitelji, moramo rešiti mladeniča. Kaznujmo ga, 

vendar mu ne uničimo življenja,« je predlagal Nežovšek. »Marin je 
viničarski sin in le želja po izobrazbi ga je pripeljala v šolo. Pomislite, 
da je zelo nadarjen.« 

»Ne.« »Nemogoče.« »Škandal!« »Ce ostane on, potem gremo 
mi,« je završalo v profesorskem zboru. 

Položnik je vstal. »Gospod ravnatelj, predlagam, da se Marin ne-
mudoma izroči vojaški oblasti. Mislim, da se vsi tovariši strinjajo z 
mojim predlogom.« 

»Ne, gospod! Jaz se priključujem mnenju šolskega svetnika,« je 
izjavil Bayer. »Marin je največji talent zavoda.« 

»Lenuh.« »Zločinec.« »Pijanec.« »Ateist.« »Kuga za našo do-
bro mladino.« 

»Gospoda, ker vidim, da se ne strinjate, predlagam kot vodja za-
voda, da se dijak Marin nemudoma odstrani iz zavoda. Misel na 
ovadbo vojaški oblasti opustimo, da ne zmanjšamo ugleda našemu 
starodavnemu zavodu. V tem smislu prosim, cenjeni učiteljski zbor, 
da glasuje za moj predlog.« 

Krapf, Bayer in Nežovšek niso glasovali. Drugi so med dolgo-
trajnimi pojasnili in izjavami sprejeli ravnateljev predlog. Krapf je 
sklenil, da bo na svojo pest ovadil Marina. Profesorji so lačni in jezni 
odhajali domov. V srcu so čutili negotovost^ vendar je glad ta čas v 
njih prevpil vse pomisleke. 

III. 
Marin je oblečen ležal na postelji. Takoj, ko se je vrnil iz šole, je 

legel. Stresala ga je rahla mrzlica, vendar je krčevito krotil brezbrižno 
malomarnost, ki ga je preplavljala in mu jemala jasen pogled na sa-
mega sebe. Od nekod se je pojavljala misel na smrt. Prijazno se je 
sklanjala čezenj, zrla mu z velikimi, praznimi očmi v obraz in mu sve-
tovala, naj ubeži ljudem in sebi v mir in red. Za trenutek se je zagle-
dal v njene omotične oči, ki so kazale svet in njegove predmete v ču-
doviti, hladni razdalji, kakor da bi gledal skoz narobe obrnjen daljno-
gled. Sunil jo je od sebe. Brez življenja ni ničesar, niti misli na smrt. V 
življenju pa nam je vse mogoče. Misel na smrt se je povrnila. Zda j je 
bila strašnejša. Mastno zanko mu je devala okoli vratu in na čelu je 
čutil puškino cev, ki je bila naperjena nanj iz strašne bližine. Kaj sem 
vam storil? Ali je res greh misliti po lastnem opazovanju? Sovražim 
vas. Skril je obraz. Drhtel je v spoznanju ogabnosti človeške družbe. 

Nekje je po tlaku drdral voz. Voz, cesta me povedeta k materi. 
Skrijem se v njena izsušena nedra, ki diše po travi, ki raste v vinogra-
du. Nikdar še nisem silil k njej. Zda j me skrijte, mati, mati! Res je pri-
šla drobna in urna kakor čebela. Izsušeni obraz, kakor iztisnjen grozd 
— je nagnila nadenj, levo oko ji je drgetalo, jok ji je uničil živec, de-
sno pa ga je zapredlo s svojo svetlobo v kodeljo s v e t l e ^ prediva. 
Zmerom bolj jo je izgubljal izpred oči. Kam greste, mati? Ze ju je vi-
del pri vratih. Drukasto krilo ji je padalo po golih žilnatih litkah, beli 
rokavci so bili nedeljski, lanena ruta je prijazno objemala njen drob-
ni, rjavi obraz. »Na zimo bo oče prišel domov, moram nasekati drv, 
da ga ne bo zeblo. Pa tudi ti boš rad na toplem. Priden bodi pa Boga 
ne zapusti!« 

Nadaljevanje prihodnjič 
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Novo branje za vsakogar 
Knjige so postale tako drage, da si jih lahko le redki privoščijo. 

Zato so knjižnice vedno bolj obiskane, knjigarnam pa upada prodaja 
knjig. Vendar je Cankarjeva založba v zadnjih mesecih izdala nekaj 
knjig, ki bi kljub visoki ceni morale najti prostor na knjižnih policah 
vnetih bralcev. 

Pet knjig izbranega branja prve dame slovenske književnosti Mi-
re Mihelič bo zagotovo obogatilo vsako knjižno polico. Založba po-
nuja ta dela do konca decembra po 18.000 dinarjev. 

Knjiga Umetnost stavbarstva na Slovenskem — avtorje Peter Fi-
ster - - prinaša nova temeljna spoznanja o naši kulturni dediščini in 
hkrati teži k humanemu cilju: ohraniti lepote in vrednote, iz katerih 
lahko oblikujemo še boljšo in še bolj našo podobo prostora, v kate-
rem živimo Slovenci. Cena je visoka, kar 29.000 dinarjev, vendar je 
knjiga vredna tega denarja. 

Velika knjiga o peki — avtorja sta Christian Teubner in Annette 
Wolter — prinaša pisano zbirko receptov za pecivo, obenem pa je ze-
lo uporaben priročnik o peki. Cena je 7.500 dinarjev. 

Vse knjige je mogoče naročiti pri založbi, njenih poverjenikih ali 
pa v knjigarnah. Cankarjeva založba ponuja tudi ugodnost — knjige 
je moč odplačati po obrokih. N. D. 

Z Adrio nimamo sreče 
Podjetje Slovin propagira in prodaja dve novi alkoholni pijači. Imenujeta 

se ADRIA COOLER CITRO in ADRIA COOLER EKSOTIK, iz reklame pa 
zvemo, da spadata v skupino pijač, imenovanih »wine coolerji«. 

Ce bi na zadevo pogledali s smešne strani, bi rekli, da tovariši pri Slovinu 
ne razumejo angleščine; če bi jo razumeli, bi se jim pač posrečil prevod »co-
olerja« s »hladilom« in »wine coclerja« z »vinskim hladilom« ali pa bi bili vsaj 
dosledni v nasprotni smeri in bi poskrbeli za angleški pravopis tudi v besedi ek-
sotik. Kaj ne bi zvenelo bolj angleško, bolj ameriško, bolj svetovljansko imenit-
no in sploh, če bi še to besedo v imenu pijače napisali po angleško: EXOTIC! 
Tuji gostje po naših hotelih in domači snobi na svojih cocktail »parties« bi se 
gotovo kar tepli za to novost »z lestvice najpopularnejših ameriških pijač«, zdaj 
pa jim bo vsako kupico posebej zagrenila kapljica tistega barbarsko (slovensko) 
podomačenega E K S O T I K . . . V istem duhu bi tovarišem iz Slovina svetovali 
nekaj jezikovne ustvarjalnosti in poguma pri besedi CITRO: zakaj je ne bi zapi-
sali v obliki CYTRO? To sicer ne bi bilo bolj angleško, najbrž pa bi bilo bolj 
imenitno! 

Če na zadevo pogledamo z resne plati, zanjo ne najdemo pravih besed. 
Hlapčevstvo, poneumljanje, razprodaja slovenščine in podobni izrazi se nam ne 
zdijo zadosti ostro. Slovenci z Adrio očitno nimamo sreče, najsi ji sledi beseda 
airways ali pa cooler. 

Morebitne predloge, kritike in opozorila v zvezi s slovenščino v javni rabi > 
pošiljajte na naslov: JEZIKOVNO RAZSODIŠČE, Republiška konferenca 
SZDL Slovenije, Ljubljana, Komenskega 7. 

V kraju spominov, 
Rašici pri Velikih Laščah 

(jNekaj vtisov z zborovanja in ekskurzije slovenskih slavistov) 
Ze v nedeljo, 21. septembra letos, ko sem lahko po televiziji 

spremljala Trubarjeve slovesnosti v njegovem rojstnem kraju, sem se 
iskreno veselila misli, da bom že v kratkem tudi neposredno doživela 
srečanje s krajem, ki velja za izvor slovenske književne besede. Pozna-
la sem namreč program letošnjega zborovanja slovenskih slavistov in 
se po dogovoru z vodstvom svoje DO — osnovne šole Markovci — 
trdno odločila, da se tega zborovanja po dveletnem premoru ponovno 
udeležim. Tako se je tudi zgodilo in v četrtek, 2. oktobra, sem s še ne-
katerimi koledcami iz ptujskih in drugih osnovnih* šol ter profesorji 
— slavisti iz ^ C Ptuj že sedela v srednji dvorani Cankarjevega doma 
— tu se nas je zbralo okrog 500 slavistov iz vse Slovenije. Po otvoritvi 
zborovanja — uradno ga je vodil predsednik Slavističnega društva 
Slovenije prof. Aleksander Skaza (sicer pa naš ptujski rojak — oz. kot 
je ob neki priliki s ponosom rekel: rojak prof. Antona Slodnjaka), 
smo prisluhnili spodbudnim iskrenim besedam akademika Janeza 
Milčinskega, pa prevajalcu Janku Modru in seveda mnogim govorni-
kom, ki so svoja razmišljanja posvetili slovenskemu književniku Josi-
pu Josipu Stritarju (letos praznujemo 150-letnico njegovega rojstva). 

O vseh dogajanjih na Zborovanju ne bom pisala, naj le zavrnem 
vse tiste, ki morda dvomijo v potrebnost in koristnost takih srečanj: 
sama sem že med zborovanjem nekako bogatejša, nekaj tega bogastva 
pa skušam ohraniti tudi za kasneje in ga vsaj po drobcih »porazdeli-
ti« tudi po svojem poklicnem delu. 

Po dokaj napornem prvem dnevu (predavnaja so se zaključila ob 
19. uri, nakar je Slavistično društvo Slovenije nadaljevalo do 21. ure z 
letnim občnim zborom) smo se vsi že veselili ekskurzije, ki smo jo v 
petek, 3. oktobra, pričeli že ob 7. uri izpred Univerze v smeri proti 
Dolenjski, saj so potovalni načrti poudarjali naslednje kraje: Tur-
jak—Rašica—Logarji (Podsmreka) — Velike Lašče—Maršiči —Ribni-
ca—Nova Štifta—Viševek—Snežnik. Skoraj vsi omenjeni kraji so te-
sno povezani z osebami in dogodki iz naše bližnje ali daljne literarne 
zgodovine, nekateri pa tudi z letošnjimi obletnicami. Med samo ek-
skurzijo je sicer prihajalo do raznih zapletov, predvsem tehnične na-
rave (pokvaril se je npr. eden od »našjh« 9 avtobusov), ki so pri taki 
množici udeležencev skoraj neizogibni, vendar pa niso mogli zasenči-
ti vseh prijetnih doživetij tega dne. Med njimi, temi resnično nepo-
zabnimi doživetji, pa ima prav naš postanek na Rašici (zapisala sem 
pravilno ime, pri katerem je poudarek na a, domačini pa rečejo Raš-
ca) najvidnejše mesto. Videti stavbe, ki danes predstavljajo spomin na 
Primoža Trubarja (hiša, mlin, žaga) v njihovem naravnem okolju, na-
to pa stopiti še v prostore in prebirati misli našega velikega moža, je 
lahko za vsakega Slovenca tudi trenutek soočanja z lastno narodno 
zavestjo, z narodnim ponosom in odločnostjo: svoj narodni jezik, je-
zik svojih prednikov bom ohranjal(a) tudi potomcem in kasnejšim ro-
dovom! (Skupaj z jezikom pa tudi narodno zavest). Toliko bolj pa 
najbrž vse to velja za nas, ki se s slovenskim jezikom ukvarjamo po-
klicno, obenem pa z ljubeznijo (in bolečino, kadar naletimo na nera-
zumevanje ali celo »stranpoti« v tej naši dejavnosti). Mene pa je po-
leg vsega, kar sem videla na stenah in drugih obeležjih, iskreno ganila 
beseda, s katero je Primož Trubar pred več kot 400 leti označil to, da 
je rojen v Sloveniji (na Kranjskem), pozneje našel kraj svojega življe-
nja in dela v Nemčiji, bil vendar nekak brezdomec — Nigdirdoma. 
Letos smo dokazali, da P. Trubar je nekje doma, da je njegova prava 
domovina Slovenija, Rašica na Dolenjskem, kamor bom poslej rada 
pripeljala tudi svoje učence, saj nas je sem prijazno povabil domačin 
Andrej Perhaj. Ne le, da se zavedamo nejgovega pomena, tudi pono-
sni smo, iskreno in nenarejeno, ker smo se pač ob okrogli obletnici 
nekoliko bolj spomnili nanj. Sama sem do svojega daljnega rojaka že 
ves čas čutila enako: občudovanje in celo nekako nemoč, da bom 
učencem sploh mogla približati vso veličino njegovega dela. 

Ne bom prikazovala ostalih postojank med našim strokovnim 
potovanjem, tudi o soboti, tretjem dnevu našega zborovanja ne mo-
rem napisati drugega kot to, da je bilo bogato in nedvomno koristno; 
svoj zapis naj torej zaključim z mislijo iz pesmi Antona Aškereca, ki 
smo ji v minulih dveh prisluhnili v 8. razredu osnovne šole, kakor bi 
jo naj v dobrodošlico P. Trubarju izrekel France Prešeren: ». . . iz na-
rodne smrtne, stoletne noči na delo si prvi buditelj! 

Njegovo delo so nadaljevali mnogi in nadaljujemo ga tudi mi, če 
smo le trdni v svojem prepričanju in želji novih znanj in spoznanj. 

Karolina Pičerko 

50 let 
tamburaškega 

orkestra 
DPD »Svoboda« 

Ptuj 
Po Zletu Svobod, 7. julija 1935, v Celju je bila Delavska zveza Svo-

bod po odločitvi takratnih oblasti razpuščena (prepovedana). Kmalu za 
tem je bilo pod okriljem socialnih demokratov ustanovljeno Delavsko 
prosvetno društvo »Vzajemnost«, kot naslednica prepovedane Svobode. 

Bilo je leta 1936, ko je kultur-
no delovanje delavskega razreda 
na Ptuju pod okriljem Vzajem-
nosti — ki je, kot že prej Svobo-
da, združevala vse napredne in 
revolucionarno misleče — spet 
in še močneje zaživelo. 

Predsednik društva je bil ta-
krat Franc Gabriel, velik rodo-
ljub, doma s Koroške. 

Takrat so začeli tudi tamburaši 
bolj organizirano in redno delo-
vati ter igrati in nastopati. Že 
pred tem pa so bili tamburaši 
ena od sekcij Svobode, ki je bila 
med tremi najaktivnejšimi (poleg 
dramske in pevske) in sicer po 
nekaterih podatkih vsaj od leta 
1925 dalje. 

Lahko bi torej šteli, da so tam-
buraši v okviru Svobode delovali 
vsaj že od leta 1925 dalje, kar bi 
pomenilo, da bi letos lahko obe-
ležili celo že 61-letnico ali več. 

Žal pa o delovanju tambura-
šev za to obdobje, pa vse do leta 
1936 ni najti v arhivih potrebnih 
podatkov. 

Zato štejemo leto 1936 kot na-
stanek današnjega tamburaškega 
orkestra, kajti od takratnih čla-
nov še danes aktivno delujeta 
kot tamburaša Jože Vrbnjak in 
Tomislav Benkovič, tretji od ta-
krat aktivnih tamburašev — 
Franc Vučak pa je zaradi zdrav-
stvenih razlogov v letu 1980 pre-
nehal, je pa še vedno član tam-
buraške sekcije. 

Do leta 1937 je tamburaše vo-
dil Frnac Hribernik, ko je moral 
kot prosvetni delavec (učitelj) na 
pritisk takratnih oblasti delova-
nje pri Vzajemnosti opustiti. 
Njegovo mesto je prevzel N. 
Hafner (sodni uslužbenec). 

Društvene prostore so imeli v 
stari kasarni, ki je bila med II. 
svetovno vojno porušena (danes 
je na tem mestu trgovina »Vo-
lan«). 

Okupacija leta 1941 je prepre-
čila nadalnje delovanje. 

Že v letu 1947 pa je tambura-
ški zbor spet zaživel in dosegel 
svoj največji razmah v letih 
1950-1953, ko je štel 32 članov! 
Strokovni vodja je bil Franjo Pe-
tek. Bili so to večinoma tambura-
ši, ki so se že pred vojno udej-
stvovali v manjših tamburaških 
skupinah, tretjina pa v predvojni 
Vzajemnosti na FHuju. V tem raz-
dobju (1947-1953) je zbor dose-
gel svoj največji uspeh na regio-
nalnem tekmovanju kulturno 
umetniških društev (KUD) ob 
deseti obletnici ustanovitve OF v 
Mariboru, ko je zasedel drugo 
mesto. 

Po letu 1953 je zbor doživel 
občuten osip, tako ta je nekaj ča-
sa deloval brez vidnejših uspe-
hov. 

Od leta 1947 do 1955 je imel 
vaje v prostorih »Delte« na Srb-
skem trgu. Pozneje se je zbor 
preselil v društveno dvorano 
»Svoboda« v Prešernovi ul. št. 
27. 

V letu 1968 je dobil prostore 
za vaje v Narodnem domu, ki je 
bil tega leta po temeljiti obnovi 
usposobljen za vsestransko kul-
turno-prosvetno dejavnost vseh 
sekcij Svobode in tako tudi tam-
burašev. 

Tamburaše je od leta 1947 do 
junija leta 1974 s presledkom vo-
dil Franjo Petek. V tem presled-
ku in potem od septembra leta 
1974 ter do leta 1981 pa Franc 
Hribernik. Prav v času njegovega 
vodenja je orkester največ nasto-
pal (o tem v nadaljevanju). 

Tako Petek kot Hribernik sta 
veliko žrtvovala in prispevala k 
uspešnemu delovanju orkestra in 
jima moramo ob jubileju izreči 
iskreno zahvalo. 

Od leta 1981 vodi orkester 
Drago Klein. 

Po preselitvi v Narodni dom, 
kjer so pogoji za vaje in za orga-

nizirano delo ugodni, ter ob po-
žrtvovalnem delu vseh članov je 
orkester do danes nastopal na 
neštetih gostovanjih, koncertih, 
srečanjih, prireditvah in prosla-
vah. Tako je orkester nastopal na 
mnogih srečanjih Tedna bratstva 
in prijateljstva v Krapini, Varaž-
dinu, Kotoribi, Koprivnici, Ča-
kovcu, Bologovcu pri Čakovcu, 
Nedelišču, Vinici, Dugem Selu, 
Pregradi ter letos v Kumrovcu — 
rojstnem kraju največjega sina 
naše domovine, v nekaterih od 
teh krajev tudi po večkrat. 

Gostoval je tudi kot gost pri 
zamejskih Koroških Slovencih v 
Globasnici, v Ločah, »Jepa Ba-
ško jezero« in na festivalu fol-
klore v Deutsch-Landsbergu. 

Leta 1975 je nastopal v Češko-
slovaški kot gost prosvetnega 
društva »Tesla Karlin« v Pragi. 

Dosedaj je sodeloval na štirih 
revijah tamburaških skupin Slo-
venije in sicer dvakrat v Cirkov-
cah ter po enkrat v Retečah pri 
Škofji Loki in Celju. 

Udeležil se je vseh dosedanjih 
(11) revij tamburaških skupin ob-
čine Ptuj, ki so bile v Apačah 
(1976), Cirkovcah (1977), Mar-
kovcih (1978), Gorišnici (1979), 
Kungoti pri Ptuju (1980), Maj-
šperku (1981), Grajeni (1982), 
Trnovski vasi (1983), Destrniku 
(1984), Gorišnici (1985) in Mure-
tincih (1986). 

V Retečah pri Škofji Loki je 
doslej petkrat sodeloval na tam-
kajšnjih občinskih revijah. 

Prirejal je redne letne samo-
stojne koncerte na Ptuju in v 
okolici, izven občine pa še v Ra-
dencih, Mariboru in Šmartnem 
na Pohorju. 

V preteklih letih je sodeloval 
tudi s folklornimi skupinami iz 
Kidričevega, gimnazije Ptuj ter s 
folklorno skupino DPD Svobo-
da Ptuj. 

Nastopal je na številnih prire-
ditvah kot so proslave Dneva že-
na, Prešernov praznik, srečanja 
upokojencev. Dneva železničar-
jev, sindikalnih srečanjih ter na 
raznih otvoritvah (likovnih, go-
spodarskih itd.) in seveda ob 
proslavi 60-letnice DPD »Svobo-
da« Ptuj. Sodelovanje obeh dru-
štev je že dolgoletno in tradicio-
nalno, predvsem po zaslugi Dar-
ka Šulerja iz Liboj in Jožefa Vrb-
njaka iz Ptuja. Ptujski tamburaši 
so pri njih gostovali prvič 14. 
septembra 1969 ob 40-letnici nji-
hovega društva in pozneje še 
osemkrat. Nazadnje pa 24. maja 
letos na njihovem tradicional-
nem srečanju »Večer s tamburi-
co.« 

Kot priznanje za svoje delova-
nje je tamburaški orkester doslej 
prejel: 20. oktobra 1979 Plaketo 
DPD »Svoboda« Ptuj, 9. febru-
arja 1985 Plaketo bratstva in pri-
jateljstva, ki jo podeljuje medre-
publiški odbor sindikata pobra-
tenih občin SR Hrvatske in SR 
Slovenije, 4. februarja 1986 pa 
Oljenko Zveze kulturnih organi-
zacij občine Ptuj. Razen tega je 
prejel številna priznanja (v obliki 
listine, diplome), plaketo občine 
Kuzminec ter spominska darila 
(likovna in knjižna) na raznih 
nastopih in gostovanjih tako do-
ma, kot tudi zunaj občine in do-
movine. 

Od sedaj aktivnih članov je se-
dem nosilcev zlate, eden srebrne 
in pet nosilcev bronaste Galluso-
ve značke, ki jo podeljuje Zveza 
kulturnih organizacij Slovenije. 

To je strnjen kratek pregled 
dela tamburaškega orkestra v ča-
su 50-letnega delovanja. Preob-
širno bi bilo navajati podrobnej-
še podatke. Upam, da smo prika-
zali vsaj približno sliko našega 
dela. 

Tajnik tamburaške sekcije: 
Janez ŠPRAH 

Ptujski tamburaši, leto 1938 

S koncerta v Radencih, avgust 1984 

S poslovilnega piknika z dirigentom Franjom Petkom, julij 1974 

Spominski posnetek, marec 1976, dirigent Franc Hribernik 

Spominski posnetek, januar 1986, dirigent Drago Klein 

Z nastopa v Muretincih, april 1986 
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ŠOPEK ZA TITA 

ČEPRAV SEM MAJHNA DE-
KLICA 
OB HIŠI IMAM SVOJ VRT. 
VANJ SEM ROŽIC POSEJALA. 
DA JIH V ŠOPEK BOM NABRA-
LA. 
Z NJIM BOM OKRASILA SLI-
KO TITA. 
KI NE BO NIKDAR. NIKOLI 
SKRITA. 
KO PA NE BOM VEČ OTROK. 
BOM OBISKALA NJEGOV 
GROB. 

NINA MILIŠIČ. 
I A. OŠ OLGA MEGLIČ PTUJ 

NA EKSKURZIJI 
Dne 17. septembra smo se 

učenci osmih razredov odpeljali 
na ekskurzijo v Zagreb. 

Na avtobusu je bilo veselo 
vzdušje. Nista minili dve uri in 
že smo se znašli v Zagrebu. Za-
greb je veliko mesto, polno ljudi 
in tramvajev. Kmalu smo se pri-
peljali pred tehnični muzej. Opa-
zili smo avtomobile — spačke, ki 
so bili razstavljeni pred muze-
jem. Vodič nas je že čakal. Naj-
prej smo si ogledali kotač in sti-
skalnice za grozdje. Seznanili 
smo se z energijo vetra, vode in s 
sončno energijo. Zanimivi so bili 
tudi parni istroji in različni aku-
mulatorji za avte in letala. Nato 
smo si ogledali oddelek s kame-
ninami. Na karti sveta smo videli 
pomembnejša nahajališča rud in 
nafte. Videli smo tudi ogromne 
školjke, ki so jih našli v Zagrebu, 
kar je dokaz, da je bilo tu nekoč 
zares Panonsko morje. Potem pa 
smo si ogledali notranjost rudni-
ka, ki je 4 m globoko. Vodič 
nam je povedal pretresljivo novi-
co, da so bili že 6-letni otroci de-
lovna sila za delo v rudniku. Se-
znanili smo se tudi z energijo bo-
dočnosti: to je izkoriščanje valov 
ter plime in oseke. Videli smo tu-
di modele ladij, jadrnic, helikop-
ter in različna letala. Slišali smo 

• tudi o prvem slovenskem letalcu 
Edvardu Rusjanu. Smejali smo 
se starinskim avtom, kočijam, lo-
komotivi, kolesom in mopedom. 
Odpravili smo se tudi na odde-
lek astronomije, kjer je bil plane-
tarij. Ogledali smo si položaj 
zvezd in planetov na nebu. Vodič 
nam je pokazal Veliki voz ter Se-
vernico. Ponazarjal je tudi vrte-
nje zemlje. Kot zadnje smo si 
ogledali oddelek izumitelja na 
področju elektro tehnike, to je 
Nikole Tesle. Izumil je dvo in 
trofazni generator ter transfor-
mator. Pomembno odkritje so tu-
di osnove radijske tehnike brez 
žičnega vezja. Teslin transforma-
tor ima 5000000 V, toda kljub te-
mu človeka ne ubije. Strah me je 
bilo, ko je vodič delal poiskuse z 
elektriko. Kot zanimivost pa je 
povedal še to, da si je Tesla dopi-
soval kar z 8000 ljudmi. Po ogle-
du muzeja smo se odpeljali na 
velesejem. Tam je bila velika 
gneča. Zmenili smo se, da si po 
skupinah ogledamo razstavišče. 
Jerica, Dušanka, Andreja in jaz 
smo skoraj 2 uri zaman tavale po 
razstavišču ter iskale lunapark. 
Ko pa smo ugotovile, da ga ni, 
smo si natančneje ogledale raz-
stavišče. Z ogledom smo bile za-
dovoljne. Ker je bilo zelo vroče, 
smo šle večkrat kaj popit. Ogle-
dale smo si tudi razstavni pavi-
ljon Jugotona, Lesnine in razsta-
ve modnih oblačil. Naletele smo 
tudi na modno revijo, ki smo si 
jo z veseljem ogledale. 

Kmalu smo se spomnile dogo-
vorjenega mesta in ure, kjer smo 
se morali zbrati. Ure smo se dr-
žali vsi, potem pa smo odšli v av-
tobus. Med potjo smo se ustavili 
še v Podlehniku in ^e posladkali 
s sadnimi kupami. 

Z ekskurzijo smo bili vsi zelo 
zadovoljni, saj smo si ogledali 
mnogo novega in zanimivega. 

Alenka Sagadin, 
8 /a , OŠ Cirkovce 

DAN PIONIRJEV 
»V ponedeljek odpade pouk!« 

je prikričala v razred Jožica. 
»Punca, se hecaš?« ji ni zaupal 
Peter. »Ne, sploh se ne hecam. 
Pravkar sem zvedela, da smo za-
radi večletnega uspešnega sode-
lovanja pri prometnih akcijah 
dobili za nagrado dva avtobusa, 
s katerima se bomo odpeljali na 
izlet,« je povedala Jožica. »Tri-
krat hura za naše prometnike!« 
smo kričali. 

Na dan pionirjev, 29. septem-
bra, smo se učenci 5., 6., 7. in 8. 
razredov odpeljali v Rašico. 
Odločili smo se, da obiščemo tu-
di Mulajvo in živalski vrt v Lju-
bljani. 

Zjutraj ob sedmih smo se vsi 
dobre volje zbrali na šolskem 
dvorišču. Ker je naš šofer zaspal, 
je moral tov. ravnatelj ponj in ga 
zbuditi. Iz šole smo se odpeljali 
ob osmih. Peljala sem se v Kom-
pasovem avtobusu, kjer smo bili 
učenci 8 / a in b ter učenci 6 / b ra-

zreda. Z Andrejo sva se ne pre-
več zadovoljni morali sprijazniti, 
da bova sedeli na tretjem sedežu. 
Ker nisva dolgo zdržali spredaj, 
brez prave družbe, sva odšli po-
gledat, kako se imajo zadaj. Ko 
smo se pogovarjali, me je naen-
krat pognalo naprej in padla sem 
med dva sedeža. Hotela sem se 
pobrati, pa je spet nekaj udarilo. 
Na mojem hrbtu je pristala tudi 
Andreja. Prestrašena sem pogle-
dala skozi okno, ko sem zagleda-
la dim. Tovariš Drago nam je po-
vedal, da je moral šofer zaradi 
vozila pred nami močno zavirati, 
ker pa tovornjak za nami ni imel 
varnostne razdalje, je njegovo 
vozilo zadelo naš avtobus. Niko-
mur se ni zgodilo nič hujšega. 
Sama sem dobila udarec v nogo, 
da imam še danes modrice. Ni 
nam preostalo drugega, kot da 
počakamo. Nagnetli smo se v 
ostala avtobusa. Nas osmece so 
stisnili k sedmicam. Groza. Še 
slabše kot ribe v konzervi! Štirje 
na enem sedežu, pa še na tleh. 
To ti je krasen izlet! Odpeljali 
smo se v Celje po drugi avtobus. 
Tam so nam svetovali, naj si ' 
ogledamo celjski grad, medtem 
pa nam bodo pripravili avtobus. 
Na gradu smo videli predvsem 
razvaline. Najbol j zanimivo je 
bilo na stolpu. Bil je lep razgled 
na Celje. Zelo sem bila vesela, 
ker so nam obljubili drugi avto-
bus, saj sem mislila, da bom zno-
rela v grozni vročini. Ko smo pri-
šli do avtobusov, me je skoraj 
kap. Čakala sta nas samo dva. 
Tovarišica je rekla, da lahko tret-
jega pričakujemo šele v Ljublja-
ni. Do Ljubljane je bilo dve uri 
vožnje. V avtobusu smo tovari-
ško pojedli nekaj hrane. Ob do-
bri glasbi^ in veseli družbi smo 
postali dobre volje. Sploh se ni-
smo zavedali, da sta minili dve 
uri in da smo v Ljubljani. Tam 
so nekateri odšli h kosilu. Andre-
ja, Stanka in jaz smo odšle v 
Emono. Ob pol dveh smo se 
zbrali in nadaljevali pot vsak s 
svojim avtobusom v Muljavo, ro-
stni kraj Josipa Jurčiča. Kljub te-
mu, da sem bila v Muljavi v 6. 
razredu, sem si še enkrat z zani-
manjem ogledala Krajevljevo ko-
čo. Ker nas je preganjal čas, se 
nismo dolgo ustavljali. Odpeljali 
smo se v Rašico, v rojstni Tru-
barjev kraj. Najprej smo si ogle-
dali mlin in okolico. Razdelili 
smo se v dve skupini in odšli v 
Trubarjevo rojstno hišo. Zelo mi 
je bil všeč vodič, ki nam je pove-
dal nekaj o Trubarju. Sploh ni 
bil dolgočasen in tečen, ampak 
kratek in jedrnat. Z veseljem bi 
ga še poslušala eno uro. Najbol j 
pa mi je bilo všeč njegovo govor-
jenje. Ob tihi in prijetni glasbi je 
pripovedoval kot igralec. Ogle-
dali smo si Trubarjeva dela in 
slike njegovih prijateljev. Med-
tem, ko so bili v koči drugi učen-
ci, sem si kupila razglednico. Po 
ogledu smo skupaj odšli do avto-
busov in se odpeljali proti domu. 
V živalskem vrtu se nismo ustavi-
li, ker je bilo že pozno. Začelo se 
je že mračiti. Po poti domov sem 
ob nežni glasbi zaspala. V Cir-
kovce smo prispeli ob 20. uri. 

Dan se za nas še ni končal, saj 
so pri nas gostovali Avseniki; mi 
pa smo po koncertu pospravljali 
dvorano. Preživeli smo lep dan 
kljub nesreči, ki se je za nas izle-
tnike srečno iztekla. 

Milanka Munda, 
8 a, razred, OŠ Cirkovce 

JESENSKO J U T R O 
Prišla je jesen. Že trgamo sa-

deže in obiramo grozdje. Jesen 
spoznamo po hladnejših jutrih. 
Pogled v tako jutro je zelo lep in 
svež. Listje na drevju je še vedno 
zeleno, tudi trata se ponekod še 
lahko kosi, vendar je že rjava. Ja-
blane so letos dobro obrodile, 
zato jih ljudje pridno pobirajo. 

Na poti v šolo me spremlja 
ptičje petje. Tudi v hlevu so mla-
de lastovice, ki bodo kmalu vzle-
tele. Kako lepo je opazovati ve-
ter, ko se poigrava z listi na drev-
ju, kako lepo šelesti listje! Tudi 
voda v potoku rahlo šumi in se 
pretaka po strugi. Pozno jeseni 
bodo ptice odletele v južne kraje. 
Tedaj bo pot v šolo bolj pusta. 

V jeseni je zares lepo opazova-
ti okolje in poslušati še zadnje 
petje ptic. 

Jožica Skok, 
7. r., OŠ Leskovec pri Ptuju 

PRI IGRI 
Najraje skačem gumitvist. Po 

opravljeni domači nalogi stečem 
k prijatelci Romani in skupaj 
greva po Klementino. Na našem 
dvorišču izžrebamo, katera bo 
prva skakala. Če se prva zmoti, 
je fuč in skače druga. Tako se 
menjavamo. Ko se zmučimo, 
imamo odmor. Nekaj časa še 
skačemo, potem pa gremo do-
mov. 

Nataša Žuran, 
3 a, OŠ Tone Žnidarič, Ptuj 

NASA LEPA STRA2GONJCA 
Vsak človek je lahko srečen, če ima kraj, kamor se lahko zateče 

ob žalosti, veselju, iz šole ali z dela. 
Moj domači kraj je Stražgonjca. Stanujem v visoki, prostorni hi-

ši, ki stoji ob asfaltni cesti v središču vasi. V vasi so še tudi stare kmeč-
ke hiše. V Stražgonjci je približno 200 prebivalcev, ki se ukvarjajo s 
kmetijstvom, kakor tudi moja družina. Le redkokdo hodi v službo v 
bližnje mesto. Naša vas je opremljena z vodovodom, elektriko in tele-
fonom. Hiše stojijo večina ob cesti, ki se nadaljuje v hrib, kjer je še 
nekaj novih hiš. Pred hišami so zelenice z rožami. Skozi vas teče tudi 
čist potok, ki se v tolmunčku izliva v reko. Na potoku in reki je mno-
go mostov. Moj najljubši kotiček je ob potočku, kjer sem se vedno tu-
di najraje igrala. Tu se tudi najlažje učim, ko poslušam, kako na bliž-
njih drevesih žvrgolijo ptice, kako žubori potok in skaklja čez kame-
nje in se predajam čustvom ter domišljiji. 

Naša hiša stoji ob cesti, za njo je pa potok, tako da do svojega 
skrivališča nimam daleč. Moj dom ima zadaj gospodarsko poslopje in 
skedenj. Ob njem je svinjak. V hiši imam v prvem nadstropju svojo 
sobo. V njej so okna, ki gledajo na cesto. Za hišami so travniki in po-
lja. Ob poljski cesti za hišami je kapela, čeprav me je sram, da vaščani 
ne znamo združiti sredstev in jo popraviti, saj se skoraj podira. Ob 
poljski cesti še stoji nekaj hiš, cesta pa se nadaljuje v Šikole. Če greš 
po cesti v drugo smer, prideš zopet v vas do zbiralnice mleka, ob kate-
ri je avtobusna postaja. 

Vsi vaščani imamo vas zelo radi. Radi imamo polja in travnike, 
radi imamo ta mir, čeprav ga včasih zmoti kričanje otrok ali hrup av-
tomobila. In v vasi ni človeka, ki bi našo vas zamenjal z mestom. 

Metka Klasinc, 7 /b , OŠ Cirkovce 

V NOVEM RAZREDU 
Končale so se dolgo pričakovane počitnice. Že več let jih preži-

vljam na podoben način. Najpre j sem nekaj časa doma, potem pa 
grem s starši na morje. Kar je lepo, pa tudi hitro mine, tako tudi poči-
tnice. Vrnili smo se domov in začela se je dirka za zvezki in knjigami 
ter za vsem, kar se rabi za nov,šolski razred. 

Iztrgala sem star list iz koledarja in pričel se je september. Težko 
sem ga že čakala. Polna upov in pričakovanj sem se podala v šolo. Na 
dvorišču šole smo se zbrali vsi učenci te šole. Nestrpno smo čakali na 
novo tovarišico razredničarko. Ta dan pa so razbili tudi našo štirilet-
no skupino. Hudo mi je bilo, saj smo v vseh teh štirih letih postali do-
bri prijatelji. Na svoje nove sošolce in sošolke še nisem navajena, ne 
poznamo se tako dobro. Mislim pa, da bomo tudi v novi zasedbi po-
stali dobri prijatelji. Novo zame pa je tudi to, da imamo sedaj za vsak 
predmet novo tovarišico. Tudi na to se bo treba navaditi. 

Polno novosti se je zvrstilo v novem razredu, koliko lepih in 
man j lepih trenutkov še pride, zato hodim v šolo polna pričakovanj. 

Sergeja Bombek, OŠ Olga Meglič, 
5 / b razred 

V TRGATVI 
Ko sva bila z očkom pred nekaj dnevi pri babici, sem videla v vi-

nogradu nekaj lesenega, ki se je v vetru vrtelo in brnelo. Očka mi je 
povedal, da je to klopotec, ki oznanja čas jeseni in da se bliža vinska 
trgatev. Vprašala sem ga, če se bom tudi jaz lahko udeležila trgatve. 

Lepega jesenskega jutra, v četrtek petindvajsetega septembra 
smo se odpeljali k babici na deželo v trgatev. Ko smo prišli tja, je bilo 
tam že več ljudi, predvsem sorodnikov. Odšli smo skupaj v vinograd 
in v posode trgali grozdje, katerega je očka nosil v prešo in stiskal. Iz 
njega je tekel zelo dober sladek sok. Očka mi je povedal, da je to 
mošt, iz katerega kasneje nastane vino. Po končani trgatvi smo si pe-
kli kostanje in pili sladek mošt. Zvečer smo se vrnili domov in šli 
spat. 

Dan, ko sem bila prvič v trgatvi, je bil zelo lep in se ga bom dol-
go spominjala. Ksenija Kamenšek, 3/c , OŠ Tone Žnidarič Ptuj 

MI VSI SMO MLADI PIONIRJI 
Hodila bom po Titovih poteh. Držala bom obljubo, ki sem jo pri-

segla pred zastavo. Rada imam starejše ljudi in v stiski jim bom ved-
no pomagala. Ponosna sem, ker sem Slovenka. Sedaj se pripravljamo 
na življenje v naši socialistični domovini. Želimo mir in da bi bili vsi 
otroci svobodni in srečni. Smo člani velike organizacije otrok — Zve-
ze pionirjev Jugoslavije. Marjetka Mere 

Pionirji smo obljubili, da se bomo pridno učili in obljubo bomo 
tudi izpolnili. Stanko Topolovec 

Če hočemo biti dobri pionirji, moramo biti skromni, zvesti in 
hrabri. Marjetka Skok 

Vedno bom dobra in poštena pionirka. Pomagam učiteljem, so-
šolkam. Odraslih nikoli ne jezim. Tanja Mihalinec 

OŠ Leskovec 

PRI IGRI 
Najrajši se igram igro z elasti-

ko, ki ji pravimo gumitvist. 
Igram se z Majo in Dejanom. 
Igramo se pred blokom, ko pri-
dem iz šole in naredim nalogo. 
Dejan in jaz stojiva v razdalji 
dveh korakov, okrog nog pa ima-
va napeljano elastiko. Maja med 
nama preskakuje elastiko na ra-
zlične načine. Ko naredi napako, 
zamenja Dejana, ki je na vrsti za 
skakanje. Za njim sem na vrsti 
jaz. Ko nas mame pokličejo, je 
igre konec. 

Tina Zamuda, 
3 a, OŠ Tone Žnidarič, Ptuj 

H O Č E M BITI DOBRA PIO-
NIRKA 

Ni še dolgo, odkar sem posta-
la pionirka. Hodila sem v prvi 
razred. Dobila sem nove naloge. 
Zaobljubila sem se, da bom spo-
štovala naše in druge narode in 
še dosti drugih nalog. Bila sem 
zelo ponosna na rdečo rutico in 
na kapo z zvezdo. 

Zdelo se mi je zelo čudno, ker 
smo pri pouku tudi peli in poslu-
šali pravljice. Šele čez nekaj časa 
sem zvedela, da so to krožki. Bile 
so tudi proslave in takrat smo 
pionirji nosili kapice in rutice. 
Vsake take proslave sem bila ze-
lo vesela. 

V šoli se pridno učim in ho-
čem ostati dobra pionirka. 

Mladenka Vindiš, 
4. r., OŠ Leskovec pri Ptuju 

PIONIRKA SEM 
V prvem razredu sem postala 

pionirka. Takrat smo učenci 
obljubili, da bomo dobri pionirji. 
Pa ne samo dobri. Pionir mora 
biti pošten, čist, iskren in poma-
gati tovarišem v stiski. Naša na-
loga je, da se pridno učimo. Le 
tako bomo dosegli svoj cilj in bo-
mo lahko vzor drugim. 

Ljiljana Milošič. 
5. r., OŠ Leskovec pri Ptuju 

PRI IGRI 
Igram se na dvorišču. Igram se 

z Davidom, Majo, Albino, Ja-
dranko, Iris, Petrom, Mihom. 
Najraje se skrivamo in lovimo. 
Ko določimo, kdo bo mižal in do 
koliko bo štel, se začnemo skri-
vati. Najraje se skrijemo v travo 
ali za kurilnico. Ko nas tisti, ki je 
mižal, najde, se igramo dalje. 
Igrati se nehamo takrat, ko ene-
ga izmed nas pokliče mama. 
Kmalu za njim odidemo tudi mi 
domov. Včasih se nehamo igrati 
zato, ker se skregamo. 

Metoda Ciglar, 
3 a. Oš Tone Žnidarič, Ptuj 

POVSOD JE LEPO, A DOMA 
JE NAJLEPŠE 

Med počitnicami sem bila za 
deset dni pri sestrični v Celju. 

V začetku mi je bilo mesto 
všeč. Mnogo trgovin, slaščičarn, 
mestni vrvež, vendar sem nekaj 
pogrešala. Seveda! Zjutraj me je 
namesto ptic, lajanja psbv, koko-
dakanje kokoši in vsega kar lah-
ko najdeš v vasi, prebudil mestni 
hrup, brnenje avtomobilov, vla-
kov . . . V mestu sem pogrešala 
mirno vaško življenje. Pred oči 
mi je živo stopila moja vas: Sta-
rošince. 

Leži v Panonski nižini in sodi 
v KS Cirkovce. Je blizu mesta 
Ptuja. Skozi vas teče cesta. Na 
vsaki strani ceste stojijo hiše. Ne-
kdaj so bile te hiše majhne, krite 
s slamo, sedaj so pa vse preureje-
ne. Za večino hiš se razprostirajo 
njive: velike, majhne, na katerih 
so posejani različni poljski pri-
delki. Naša hiša je enonadstrop-
na. Stoji ob cesti tako kot večina 
drugih. Pred njo je posajanih ne-
kaj okrasnih drevesc, za njo pa je 
majen vrt in nič kaj velika njiva, 
na kateri imamo včasih posejane 
buče, včasih pa krompir. Za hišo 
pa se razprostira velik, obsežen 
gozd. Gozd! Ravno gozd, svež 
zrak mi manjka v tem hrupnem 
mestu. Zelenje, drevesa, petje 
raznovrstnih ptic in mir! Mir, ki 
te opaja v gozdu, je čudovit. 
Lahko se v miru sprehajaš po 
gozdnih poteh, ki jih poznaš, 
ujet v mrežo misli. Včasih opaziš 
tudi srno, zajca, ptice in razne 
gozdne živali. V mestu pa ne vi-
diš ptic, še manj kakšno srno ali 
fazana. Le v parku vidiš drevesa 
in nekaj malih ptic. Vendar tukaj 
takoj vidiš delo človeških rok: le-
pe ceste, posute z belim peskom, 
klopi, tudi več ljudi v parku. Če 
postaneš v parku utrujen, se lah-
ko usedeš na klop in zopet vidiš, 
da to ni gozd. Doma v gozdu 
lahko sedeš na trhel panj, opazu-
ješ in občuduješ naravo, se odpo-
čiješ in greš naprej. 

Najbolj mi pa v mestu manj-
kaljo ljudje, ki jih poznam. V va-
si se nikomur preveč ne mudi. 
Če jih pozdraviš, ti lepo odzdra-
vijo, zraven prijazno pokimajo z 
glavo in te tudi kaj povprašajo. 
Tukaj pa vsi hitijo, ne vidiš zna-
nega obraza, s katerim bi lahko 
poklepetal, se malce nasmehnil. 

»Kaj spet misliš na svojo 
vas?« me je iz sanjarjenja pokli-
cala v resničnost sestrična. 
»E^a!« sem prignala. 

Čez nekaj dni sem se vrnila 
domov. Bila sem zelo srečna. 

Natalija Horvat, 
7 a, OS Cirkovce 

NA M O R J U 
Letos sem se zelo veselil poči-

tnic, ker sem lahko prvič šel s ko-
lonijo na morje. 

Zjutraj smo se zbrali na želez-
niški postaji. Potovali smo z vla-
kom. Bilo je zelo veselo. Popol-
dan smo prispeli v Savudrijo. 
Komaj smo pospravili stvari, že 
smo se odpravili proti morju. Bi-
lo je zelo vroče in voda je bila to-
pla. Spoznal sem veliko prijate-
ljev, s katerimi smo se dobro ra-
zumeli. Bilo je prijetno, ker smo 
se ves čas imeli lepo. 

Na žalost je čas prijetnih dni 
n ^ m o r j u prehitro minil. 

Dejan Ilovšek, 
5. r., OŠ Leskovec pri Ptuju 

R A Z M I Š U A N J E OB S P O M E -
NIKU 

Bliža se dan mrtvih. Takrat se 
spominjamo najdražjih, ki smo 
jih za vedno izgubili. Žalostno 
pa je to, da se nekateri spomnijo 
svojcev samo na ta dan. 

Pred letom dni sem izgubila 
očka. Hudo mi je, ker ga ni več 
ob meni. Zelo počasi se na to 
privajam. Toda življenje teče da-
lje in morala se bom sprijazniti s 
kruto resnico. Vsak dan obiščem 
njegov grob. Nosim mu sveže 
cvetje ter prižigam svečke. Kako 
drugače je bilo, ko je še živel! 
Mamica dobro skrbi zame, ven-
dar opažam, da je mnogokrat ža-
lostna in nesrečna. Redkokdaj 
opazim nasmeh na njenem licu, 
saj se mora spopadati s težava-
mi, ki jih je prej delila z očkom. 
Ko premišljujem o življenju, 
ugotavljam, da je v njem več ža-
lostnih kot veselih dni. Kljub te-
mu pa smo srečni in veseli, ker 
živimo v svobodni domovini. Tu-
di za svobodo je bilo potrebnih 
mnogo žrtev. Tega jim nikoli ne 
bomo mogli povrniti, zato je 
prav, da se spomnimo nanje in 
jim včasih prižgemo svečke ali 
prinesemo šopek rož. 

Še več bi lahko razmišljala o 
tem, vendar takrat postanem pre-
več žalostna. 

Petra Flojhar, 
8. r., OŠ Leskovec pri ftuju 

NAŠ PIONIRSKI DAN 
29. september je dan pionirjev. 

Ta dan smo se zbrali pred šolo. 
Na parkirišču nas je čakal avto-
bus. Peljali smo se v Kumrovec. 
Tam smo si ogledali rojstno hišo 
tovariša Tita. V hiši je bilo veliko 
lepega in zanimivega. Nato smo 
odšli v hlev. V hlevu smo videli 
voz, plug, brane, verige, koruzo. 
Po malici smo nekateri učenci 
odšli na pionirsko konferenco, 
ostali pa na stadion. Kmalu je 
prišel avtobus. Z avtobusom smo 
se odpeljali do dvorane. V dvora-
ni smo se pogovarjali o delu pio-
nirskega odreda. Po konferenci 
smo si ogledali film o tovarišu 
Titu. Zbrali smo'se pri avtobusu. 
Ko smo ugotovili, da smo vsi, 
smo se odpeljali proti Ptuju. 

Ta dan mi bo dolgo ostal v 
spominu. 

Petra Majcen, 
3 c, OŠ Olga Meglič 

M O J E POČITNICE 
Vsi otroci se zelo veselimo po-

čitnic. To je čas, ko se vrata šole 
zapro in vse skrbi pustimo na 
strani. Nekaj dni po začetku po-
čitnic sem bila doma. Nestrpno 
sem pričakovala dan, ko se bo-
mo očka, mamica, psička Dika 
in jaz odpeljali na morje. 15. juli-
ja smo krenili na pot. Odpeljali 
smo se na otok Krk. Vožnja je bi-
la zanimiva še posebej zato, ker 
se je z nami peljal nov družinski 
član, psička Dika. Na Krku smo 
poiskali mestece Baška, kjer sta-
nuje mamičina sošolka. Tam 
smo preživeli 15 lepih dni. Sko-
raj vsak dan smo hodili na plažo, 
se kopali, sončili in zabavali. 
Spoznala sem veliko novih prija-
teljev. Dnevi so minevali kar pre-
hitro in morali smo se vrniti. 

Ker sem pozimi staknila bron-
hitis, mi je zdravnik razem morja 
priporočil še letovanje na Pohor-
ju. Trije tedni, ki bi jih morala 
preživeti tam, so se mi sprva zde-
li cela večnost. Toda kmalu sem 
se privadila. Spoznala sem mno-
go novih prijateljev, s katerimi 
sem_ preživela tri prekrasne ted-
ne. Živeli smo v domu Miloša Zi-
danška, kjer so nas razdelili v 
skupine. Dobili smo svojega to-
variša in vsaka skupina svoje 
ime. Naši tovarišici je bilo ime 
Jelena. Bila je mlada, hitro smo 
jo vzljubili in se navezali na njo. 
Vsaka skupina je dobila svojo 
sobo. Živeli smo po določenem 
dnevnem redu. Vstajanje je bilo 
ob 7. uri, nato telovadba, pospra-
vljanje sob, dviganje zastave, 
zajtrk. Nato je sledil vsakodne-
vni daljši sprehod. Po prostranih 
pohorskih gozdovih smo se skri-
vali, lovili, tekali in igrali. Vsak 
večer je ena od skupin pripravila 
kaj zanimivega in zabavnega za 
vse. 

Trije tedni so zbežali kot bi 
trenil. Ob slovesu smo vsi jokali 
in si obljubili, da se naslednje 
poletje dobimo v 3. izmeni na 
Pohorju. 

Vitka Žnidarič, 
5 C, OŠ Franc Osojnik 

VEM, ZAKAJ ŽIVIM 
Vsak človek ima svoj cilj in tu-

di jaz ga imam. Želim postati do-
bra mladinka in človek, ki ve, za 
kaj bo živel. 

Iz dneva v dan se spopadamo 
z vsakdanjimi težavami, ki nas 
morijo. Težave se vse pogosteje 
pojavljajo tudi v mladinskih or-
ganizacijah. Vzrok temu je neve-
stna in malomarna mladina. To-
da vsa mladina ni takšna. Titova 
mladina hodi po njegovi poti in 
ni ji vseeno, kaj se dogaja z ljud-
mi pri nas in v svetu. 

Mladi širimo in gojimo prilju-
bljenost, spoštovanje in človeške 
medsebojne odnose. Toda odra-
sli se nam premalo posvečajo, 
nas zanemarjajo. Dajo nam pre-
malo priložnosti, da bi se uvelja-
vili. Preveč so sebični. Mislijo, 
da smo ničvredni, ker smo mladi. 
A tovariš Tito, velik ljubitelj mla-
dih, je vedno ponavljal, da pri-
hodnost sloni na mladih. No, 
starejši imajo včasih tudi prav. 
Zaradi preobilja se mladi preda-
ja jo alkoholizmu, narkomaniji in 
uničevanju tuje lastnine. A to so 
posebneži, ki nam vsem kvarijo 
ugled. Za tisto, kar so le-ti storili, 
smo potem krivi vsi in tako me-
čejo odrasli vse v en koš. Poseb-
neži ne vedo, kako bi vzbudili 
pozornost, ni jim do dela doma 
niti v šoli niti v organizacijah, za-
to počenjajo neumnosti, ker mi-
slijo, da so se tako uveljavili, da 
so pomembni. 

Srečna sem, da ne sodim med 
te posebneže. Če pa bi kdaj za-
bredla mednje, bi se z dobro vo-
ljo preusmerila na pravo pot, ki 
ne vodi v propad človeka in nje-
gove duše, ampak naprej. S tova-
riši in vrstniki hočem vedno osta-
ti dobra in vzorna Titova mladi-
na. 

Andreja Zagoranski, 
8. r., OŠ Leskovec pri Ptuju 
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Zmaga 
in poraz 

Namiznoteniške igralke Peto-
vie so v soboto in neaeljo odigra-
le drugo in tretje kolo v medre-
publiški ligi-zanod. Njihov nas-
protnik sta bili ekipi Kvarnerja 
jz Reke in Opatija. Prva se ie le-
tos šele uvrstila v to ligo, dfruga 
pa je vanjo prišla iz prve zvezne 
fige. Ptujčanke so pričakovale 
eno zmago in en poraz — to se je 
tudi uresničilo, vendar ravno 
obratno, kot bi iz položaja ekip 
na lestvici izh<yalo. Ekipa Kvar-
nerja je namreč sestavljena iz do-
brin igralk, ki so bile včasih drža-
vne prvakinje in zato je bil dvo-
boj vseskozi napet in izenačen. 
Naše igralke so izgubile s 4:5. 
Izidi posameznih dvobojev so bi-
li: Zrinski —Sinic 1:2; Peršič— 
Džankič 0:2; Miloševič —Novak 
2:0; Zrinski- Džankič 2:1; Milo-
ševič-Sinic 2:0; Perš ič-Novak 
0:2; Miloševič-Džankič 2:0; 
Zrinski —Novak 2:0; Peršič—Si-
nic 0:2. 

Povsem lahko pa so domačin-
ke premagale ekipo Optaije. Vse 
dvobme so dobile z rezultatom 
2:0. Po treh kolih imajo tako 
igralke Petovie kar ugoden izku-
piček točk in so uvrščene v prvo 
polovico ekip v ligi. Se posebej 
veliko iim pomeni zmaga z Ilirijo 
v Ljubljani, ki j im je dala spod-
budo za temeljite treninge. 

D. L. 

Uspešen 
začetek 

košarkarjev 
s prvenstvom so v soboto za-

čeli tudi v drugi republiški košar-
karski ligi za člane. Ptujski ko-: 
šarkarji so se v Mladiki pomerili 
s Pomurjem iz Murske Sobote in 
zmagali s 103:87. Tekmo so do-
bili po boljši igri v drugem pol-
času, kp so si z dobro obrambo 
in hitrimi nasprotnimi napadi 
priigrali odločilno prednost šest-
najstih točk. Koše so dosegli: Fi-
lipič 30, Beranič 18, Dvorzak 17, 
Vlah 13, Cobelj 10, Marčič 9, in 
Kotnik 6. 

1. k. 

Občinski jesenski kros 
Prejšnji četrtek je zveza teles-

nokulturnih organizacij občine 
Ptuj v sodelovanju z AK Ptuj, 
vojašnico Dušan Kveder in tozd 
F*tujske toplice izvedla občinski 
jesenski kros 86. Prireditev je po-
tekala v Ptujskih toplicah. Na-
stopilo je 351 tekmovalk in tek-
movalcev iz 15 osnovnih šol. 

srednješolskega centra, atletske-
ga kluba in 121 tekmovalcev iz 
Jugoslovanske ljudske armade. 
Med nastopajočimi pa so pogre-
šali učence osnovnih šol Franc 
Osojnik, Majšperk in Grajena. 
Na progi dolgi od 1000—3000 
metrov so bili doseženi naslednji 
rezultati: 

— mlajši pionirji (1974): 1. 
Borut Svenšek (Kidričevo), Dra-
go Kline (Videm), 3. Sebastijan 

Tomanič (Kidričevo) itd.; 
— mlajši pionirji (1974); 1. 

Romana Vidovič (Tone Žnida-
rič), 2. Majda Kovačič (Dester-
nik), 3. Nada Emeršič (Lesko-
vec) itd.; 

— mlajši pionirji (1973): 1. 
Robi Prelog (Dornava), 2. Franci 
Jerenko (Kidričevo), 3. Alojz 

Lah (Videm).; 
— mlajše pionirke (1973): 1. 

Danica Mere (Leskovec), 2. Su-
zana Kramberger (Olga Meglič), 
3. Lidija Petrovič (Videm).; 

— starejši pionirji (1972): 1. 
Kristijan Bratušek (Cirkulane), 
2. Tomaž Plaveč (Tone Žnida-
rič), 3. Bogdan Bratušek (Vi-
dem).; 

— starejše pionirke (1972): I. 
Sonja Forstnarič (Tone Žnida-

rič), 2. Milena Mlakar (Kidriče-
vo), 3. Romana Iljevec (Olga 
Meglič).; 

— starejši pionirji (1971): I. 
Milenko Potočnik (SŠC), 2. Peter 
Štumberger (SŠC), 3. Dušan Kri-
stovič (SSC).; 

— starejše pionirke (1971): 1. 
Magda Šuen (SŠC), 2. Simona 
Prejac (SŠC), 3. Mojca Veršič 
(SŠC).; 

— mlajši mladinci 
(1969/1970): 1. Stanko Zebec 
(SŠC), 2. Miran Tušek (SŠC), 3. 
Jože Svržnjak (SŠC).; 

— Mlajše mladinke (1970); I. 
Vilma Osmnik (SŠC), 2. Helena 
Meglič (SŠC), 3. Sonja Slodnjak 
(SŠC).; 

— starejši mladinci 
(1967/1968): I. Vojko Bedrač 
(AK), 2. Boris Krabonja (SŠC), 
3. Mirko Vindiš (SŠC).; 

— starejše mladinke 
(1968/1969): 1. Marjeta Vidovič-
(SŠC), 2. Suzana Fuks (SŠC), 3. 
Anemarija Kekec (SŠC).; 

— člani: 1. Boris Žohar (AK), 
2. Rado Ačimovič (SŠC), 3. Stan-
ko Feguš (AK).; 

— Jugoslovanska ljudska ar-
mada: 1. Antun Mlinar, 2. Ibra-
him Kadrič, 3. Izuldin Muhatir.; 

Ekipno je pri pionirjih zmaga-
la ekipa osnovne šole Kidričevo, 
pri pionirkah pa ekipa osnovne 
šole Tone Žnidarič. 

V soboto, 18. oktobra, bo re-
prezentanca ptujske občine na-
stopila na republiškem krosu za 
pokale Dela, ki bo v Kranju. Na-
stopila bosta najboljša dva iz 
vsake kategorije. 

Pa veliko uspeha! m. g. 

Zagnano na progo (foto 1. kotar) 

Ptujčani odkegljali predzadnje kolo 
v nedeljo je bilo na mariborskem kegljišču Habakuk sedmo, ozi-

roma predzadnje kolo kegliaškega prvenstva v A skupini. Ptujčani so 
bili jjroti nepčsrednernu tekmecu Braniku boljši na polno, vendar so 
v čiščenju IVlariborčani pokazali, da so veliko bolje pripravljeni. Dra-
va je ta dvoboj iz^b i la , vendar je povpreček 803 podrtih kegljev do-
ber. Izkazal se je Plajnšek s 835 »lesi«. 

Za Dravo so nastopih: Colnarič 815, Škrila 762, Plajnšek 835, 
Špehonja 809, Ilič 804 in Šeruga s 794j5odrtimi keglji. 

Zadnje kolo bo v soboto na kegljišču TO v Slovenskih Konjicah. 
S. Vičar 

Zanesljiva zmaga Ptuja 
Tradicionalno, 32. srečanje strelcev Ptuja, Mari-

bora in Varaždina bi moralo biti po programu v 
nedeljo, 28. septembra, na prošnjo OSZ Varaždina 
pa je bilo preloženo na 12. oktober. 

Skrbne priprave domačinov so se uspešno obre-
stovale, k zmagi pa je še prispevalo zelo lepo 
ugodno vreme in odlična organizacija tekmovanja. 

Rezultati: 
Pitola MK »DRULOV« - ekipno: 1. Ptuj 719 

krogov; 2. Varaždin 705 krogov; 3. Maribor 663 
krogov; 

Posamezno: 1. Josip Prečko — Varaždin 252 
krogov; 2. Stanko Pulko — Ptuj 242 krogov; 3. 
Zvonko Hajduk, Ptuj 240 krogov; 

M K puška, trostav, člani — ekipno: I. Maribor 
719 krogov; 2. Ptuj 685 krogov; 3. Varaždin 663 
krogov . . . 

Posamezno: Jože Majhenič, Maribor 251 kro-
gov, Ljubo Germič, Maribor 238 krogov, 3. Albert 
Frčeč, 234 krogov. 

M K puška, trostav, mladinci: 1. Varaždin — 
706 krogov; 2. Ptuj — 704 krogov; 3. Maribor — 
341 krogov (nepopolna postava); 

Posamezno: 1. Bojan Mihelač Ptuj 243 krogov 
(7 X 10); 2. Andrej Pulko Ptuj 243 krogov 
(5 X 10), 3. Siniša Novak Varaždin 243 krogov 
(3 X 10). 

MK puška članice — leže: ekipno — 1. Ptuj 744 
krogov; 2. Maribor 713 krogov; 3. Varaždin 699 
krogov. 

Posamezno: 1. Zdenka Matjašič Ptuj 257 kro-
gov; 2. Draženka Temšič Varaždin 248 krogov; 3. 
Mira Ogrizek Ptuj 246 krogov. 

Skupna uvrstitev: Ptuj 2852 krogov, 2. Varaždin 
2773 krogov, 3. Maribor 2436 krogov. 

Ptujčani so že drugič zapored osvojili prehodni 
pokal in upajo, da ga bodo v trajno last osvojili tu-
di prihodnje leto. Doslej so osvojili v trajno last že 
dva pokala. Mladinska ekipa Maribora ni bila po-
polna in je zato izgubila precej krogov, vendar tu-
di to ni ogrožalo zmage Ptuja. Naslednje srečanje 
bo prihodnje leto v Varaždinu in domačim strel-
cem že v naprej želimo zmage, ki jo tudi načrtuje-
jo, oziroma pričakujejo. 

KA 

Neuspešen 
začetek 

judoistov 
v soboto je bilo prvo k o ^ re-

publiške juaoistične lige. Člani 
judo kluba Drava so nastopili na 
turnirju v Celju in dvakrat kloni-
li. V prvem srečanju jih je z 10:4 
premagala domača ekipa Ivo Re-
ya, v drugem pa z 8:6 Slovenj 
Gradec. Po povratku so imeli 
Ptujčani veliko pripomb na ra-
čun sodnikov, ki so jim pri obeh 
porazih krepko pomagali, pod 
narekovaji seveda. Kljuo razoča-
ranju po prvem kolu si bo točke 
potrebno priboriti na naslednjih 
turninih. Eden teh bo že to nede-
ljo, 19. oktobra, od 11. ure dalje 
v športni dvorani Mladika. Do-
mači borci se bodo pomerili z ju-
doisti rnariborsk^a Železničarja 
in ljubljanskega Golovca. 

Uspeh pionirjev iz Gorišnice 

Mladi judoisti TVD Partizan 
iz Gorišnice so sodelovali na 
Memorialu Štefana Kovača v 
Murski Soboti. Med devetnajsti-
mi pionirskimi ekipami iz raznih 
krajev Jugoslavije so osvojili če-
trto mesto, kljub poškodbi repu-
bliškega prvaka Jožeta Marina, 
sicer bi bili še boljši. Med posa-
mezniki sta drugo mesto osvojila 
Damjan Petek m Rajko Mursič, 
tretje pa Marko Petek in Miran 
Plosinjak. 

1. kotar 

»Le čevlje sodi naj. kopitar!« 
v Tedniku z dne 9. oktobra se je v uvodni-

ku pojavil odmeven članek z naslovom Kako 
do kakovosti v športu, novinarke Darje Luk-
man. 

Zelo pohvalno je, da so uspehi kakovost-
nega športa (v tem primeru AK Ptuj) in pro-
blemi tekmovalnega športa v občini (NK 
Drava) naleteli na odziv in razumevanje pri 
predsedniku SO Ptuj in OK SZDL Ptuj. To je 
bi. tudi povod za nastali uvodnik v prejšnji 
številki Tednika. 

Če se lahko z nekaterimi trditvami in ugo-
tovitvami v članku v celoti strinjamo, pa to 
ne velja za posamezne trditve v članku, ki se 
nanašajo na delo učiteljev telesne vzgoje v 
naši občini. Te trditve so neresnične, žaljive 
in so prizadejale veliko moralno škodo ugle-
du učiteljev telesne vzgoje. Pri tem nekateri 
pozabljajo, da so žalitve dokazi tistih, ki ni-
majo prav. 

Učitelji telesne vzgoje v ptujski občini smo 
zadnjih nekaj let stalna tarča napadov za tre-
nutno stanje v telesni kulturi. Kritiki se pra-
viloma pojavijo, ko je treba pokazati na 
»grešnega kozla.« S prstom (odgovornostjo) 
kažejo na nas, pri tem pa pozabljajo na svoje 
dolžnosti, ki jim gredo glede na položaj ali 
funkcijo, ki jo opravljajo. Pri tem je izredno 
zaskrbljujoče, da se ti napadi ponavljajo 
kljub argumentiranim nastopom, pojasnilom 
in pobudam s strani DPTK Ptuj in njenih po-
sameznih članov. Pri teh napadih »tožniki« 
dosledno izkazujejo (kako dolgo še?) nepo-
znavanje delovnega področja učiteljev tele-
sne vzgoje, problematike na telesnovzgojnem 
področju v občini in obremenjenosti učiteljev 
T. V. 

»Atletski delavci«, ki se v omenjenem 
uvodniku v eni izmed trditev skrivajo za »ob-

čani«, so očitno namenoma neinformirani! 
Očitno je, da gre pri tem za prelaganje dela 
in odgovornosti na tuja ramena. 

Iz uvodnika je moč nadalje izvedeti, da v 
AK Ptuj delajo samo trenerji »zanesenjaki«, 
katerih osnovni poklic ni poučevanje T. V. 

Iz dopisa AK Ptuj naslovljenega ZTKO 
Ptuj (podpisana predsednik in sekretar AK 
Ptuj) pa se med prijavljenimi trenerji AK 
Ptuj nahajajo tudi trije učitelji T. V. Kdo ko-
mu jamo koplje? 

Delo trenerja zahteva celega človeka (če 
dela s kakovostnimi tekmovalci) in ne vem, 
kdo bi po enem »šihtu« čutil potrebo in vo-
ljo, da opravi še enega in to po možnosti 
brezplačno. Poskusite to zahtevati od zobo-
zdravnikov, zidarjev, pravnikov itd. Si upa-
te?! 

O strokovnosti članstva DPTK Ptuj ne 
bom razpravljal (da nismo »snedli« vsega 
znanja, vemo sami), postavil bom vsaj nekaj 
vprašanj: ali funkcionarji in trenerji AK Ptuj 
ne veste za uspehe, ki jih dosegajo ptujski at-
leti v pionirski, pa tudi v mladinski konku-
renci na republiških prvenstvih? Kaj res ne 
veste, kdo jih trenira? Kdo jih kasneje usmer-
ja v vaš klub? Kaj reš ne veste, da je precej 
učiteljev v sodniškem zboru pri AK Ptuj? 
Kaj res ne veste, kateri učenci sestavljajo pio-
nirske ekipe in kateri učitelji T. V. so njihovi 
mentorji in trenerji, nastopajo pa za vaš AK 
F^uj? Kdo se kiti s tujim perjem?! 

Dolžnost vsakega telesnokulturnega delav-
ca je, da je seznanjen z osnovnimi zakonitost-
mi in problematiko tega področja v svojem 
ožjem okolju. To je pogoj za uspešno delova-
nje. Če bi določeni občani to storili v prete-
klosti (prilik je bilo dovolj), bi vedeli, da je 
učiteljevo delo v ŠŠD (s pomočjo drugih 

mentorjev) dejansko tudi že izvajanje selek-
cijskega procesa. Pri tem ne smemo pozabiti, 
da po ugotovitvah raziskave, ki sem jo opra-
vil v šoli leta 1984/85, učitelj T. V. porabi 
povprečno 4,1 ure na teden za delo v ŠŠD. 
Ta številka se pri nekaterih v času tekmovanj 
povzpne tudi čez 10 ur tedensko. To delo 
opravi poleg svjojega rednega dela in to za-
stonj (kako dolgo še?) ali pa za zelo skromno 
nagrado. 

Selekcije, specializirani programi in centri 
kakovostnega dela so lahko zelo široki poj-
mi. Vsekakor pa zahtevajo dodatne stroko-
vne kadre, za katere pa naša družba (kljub 
nespornim koristim) verjetno še precej časa 
ne bo mogla zagotoviti materialne podlage. 
Trenutno ne moremo zagotoviti niti najos-
novnejših pogojev za izvajanje pouka telesne 
vzgoje precejšnjemu številu predšolske in šol-
ske mladine v naši občini. Upam, da kdo od 
»občanov« ne pričakuje, da bodo učitelji T. 
V. zgradili potrebne telovadnice, igrišča, at-
letske steze in ostale naprave. 

Kdor se na vsako stvar spozna, ni nikjer 
mojster! 

DPTK Ptuj in njeni posamezni člani si že 
vrsto let prizadevamo in dajemo pobudo za 
tesnejše sodelovanje med OTKO in ŠŠD v 
občini pri načrtovanju dela, načrtni izrabi ob-
jektov, sredstev in kadrov, o čemer se lahko 
vsak prepriča iz zapisnikov komisij in skup-
ščin pri ZTKO in TKS Ptuj. 

Še vedno smo in bomo pripravljeni na so-
delovanje z vsakim, ki mu je v interesu razvoj 
telesne kulture v občini na nivo, ki ji pripada, 
vendar na načelih, ki so vredni sočloveka. 

Vlado Čuš 
predsednik Društva pedagogov 

telesne kulture Ptuj 

Razburljivo 
srečanje članov 

Ekipe rokometnega kluba Drava so bile tokrat, lahko bi rekli, 
poprečno uspešne, samo v članskih konkurencah pa zelo uspešne. 
Članice so v soboto popoldan v Ptuju s 30:17 odpravile Radgono iz 
Gornje Radgone, člani pa so v izredno razburljivem srečanju igrali 
27:27 z Bakovci. 

Ženska tekma je bila mirna, razlika v kakovosti očitna, tako da je 
bilo srečanje kljub visoki zmagi Drave prej slabo kot dobro. Zadetke 
so dosegle: Fridl 8, Hentak 6, Korošak in Lašič po 5, Premožič 4 ter 
Vtič in Malek po enega. 

Popolnoma drugače pa je bilo v moškem srečanju Drava- Ba-
kovci, v katerem so bili gostje favoriti, saj so resni konkurent Braniku 
za prvo mesto v tej skupini druge republiške lige. Rezultat je bil med 
tekmo kar dvanajstkrat izenačen, večji del pa so vodili gostje, ki so si 
zaradi ostre igre, zlasti proti novemu igralcu Drave Hrupiču, nabrali 
kar 11 izključitev. Na žalost pa te prednosti Drava zaradi neuigrano-
sti ni izkoristila in je točko rešila v zadnjih sekundah z zadetkom Ke-
lenca. Sobotno srečanje je pokazalo, d a j e ptujska ekipa iz kola v kolo 
boljša in da bo na stadionu Drave vedno več kakovostnih srečanj. Za-
detke so za Dravo dosegli: Hrupič 7, Kelenc in Slavko Matjašič po 6, 
Žuran 3, Terbuc 2 ter Vukašinovič , Horvatin Baklan po enega. 

Odlično pa v tej ligi gre članom Ormoža, ki so po petih kolih še 
neporaženi. Tokrat so v gosteh premagali Aero-Celje s 27:25, Velika 
Nedelja pa doma Šempeter s šestimi zadetki razlike. V soboto bo v 
Ormožu veliki derbi lige Ormož—Bakovci, ki ga bodo začeli ob 18. 
uri (ne ob 19. uri, kot je v Ormožu običajno!). 

I. kotar 

Trenutek z razburljivega srečanja v Ptuju. V skoku je novi igralec Drave 
Ivica Hrupič. (foto: 1. kotar) 

Aluminij premagal 
vodilnega! 

Nogometaši Aluminija so v nedeljo popoldan v Kidričevem z 2:0 
premagali Pekre, do šestega kola vodilno moštvo območne lige. Tek-
ma je bila zanimiva in dokaj kakovostna, domačini pa so bili v napa-
du spretnejši od sicer tehnično boljših gostov. Aluminij je povedel mi-
nuto pred koncem prvega dela, ko je dobro akcijo Beka zaključil Da-
nilo Glažar. V drugem polčasu je bila igra še bolj živahna kot v pr-
vem, Kidričani pa so si zmago zagotovili v 82. minuti z zadetkom 
Beka, ki je spretno zaključil samostojno akcijo. 

Prvih šest kol je pokazalo, da bo tokratno prvenstvo v tej ligi zelo 
zanimivo in izenačeno. Aluminij je trenutno deveti, do prvega mesta 
pa ga ločijo le tri točke. 

Aluminij: Milošič, Jeza, Kodrič, Žitnik, Panikvar, Emeršič, Leto-
nja. St. Glažar (RepecX D. Glažar, Bek, Strel (Rihtarič). 

I.k. 

Več družabnih 
srečanj 

Sezona planinskih izletov v visokogorje se izteka. Za planince 
bodo postali privlačnejši vrhovi v sredogorju, ki od nas niso tako zelo 
oddaljeni kot Julijske Alpe, Karavanke in Savinjske Alpe. V planin-
skem društvu Ptuj bodo v oktobru in novembru pripravili izlete na 
Kum, Mrzlico, Kal, Pohorje, Kozjak in popeljali več skupin na Halo-
ško planinsko pot. 

Jesenski in zimski čas, predvsem pa večere bodo popestrili s 
predvajanjem diapozitivov. Že ta teden je v F>tuju gostoval Jaka Čop 
in osnovnošolcem prikazal Pravljico o zlatorogu, starejšim pa prikaz 
»Raj pod Triglavom«. Nameravajo pa povabiti še Vikija Grošlja in 
Matjaža Fištravca. 

Na seji upravnega odbora so planinci razmišljali tudi o popestri-
tvi družabnega življenja v društvu. Občasno se sicer srečujejo v pro-
storih društva ter izmenjujejo izkušnje in spoznanja s planinskih tur, 
prebirajo Planinski vestnik in literaturo, vendar pa pogrešajo družab-
ne planinske večere, o pripravi katerih bi bilo vredno razmisliti. Tudi 
planinski ples, ki je ponekod tradicija, bi lahko ponovno pripravili. 

Pričela pa se je tudi sezona tekmovanj v planinski orientaciji. V 
tem mesecu bodo pionirji, mladinci in člani tekmovali na področnih 
tekmovanjih. 

Rujski planinci se bodo pridružili smučarjem na sejmu rabljene 
smučarske opreme, saj je tudi planinska oprema vse dražja in bi lju-
dje želeli med seboj izmenjevati tudi to. 

Planinska dejavnost torej v jesenskem in zimskem času ne bo zar 
mria. 

d. 1. 

Medobčinske nogometne lige 
Rezultati, A-liga 6. kolo: 
Hajdina —Središče 0:1, Oplotnica —Gerečja vas 1:2, Zg. Polska-

va— Slovenja vas 3:7; Tržeč—Boč 1:2, Drava—Osankarica 2:0, Pra-
gersko —Skorba 2:0. 

Po 6. kolu vodijo: 
Boč, Pragersko in Središče s po 9 točkami. 
Pari 7. kolo, nedelja, 18. oktobra ob 10. uri: 
Skorba —Hajdina, Osankarica —Pragersko, Boč—Drava, Slove-

nja vas —Tržeč, Gerečja vas—Zgornja Polskava, Središče —Oplotni-
ca. 

Rezultati, B-liga 6. kolo: 
Rogoznica —Videm 4:1; Stojnci—Dornava 6:4, Podvinci—Mar-

kovci 1:3, Spodnja Polskava —Grajena 3:0, Gorišnica —Podvinci 1:0. 
Po 6. kolu vodita: 
Stojnci in Markovci. 
Pari 7. kolo, sobota, 18. oktobra ob 15. uri: 
Kicar—Rogoznica, Grajena—Gorišnica, Markovci —Spodnja 

Polskava, Dornava —Podvinci in Videm —Stojnci. 
Branko Kfrbiš 
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Zbrane mlade gasilce in njihove mentorje je pozdravil Borut Predan. Med tekmovanjem v gasilskih vajah na stadionu Drava Ptuj. 
(foto: M. Ozmec) 

6. srečanje pionirskih društev Mladi gasilec 
Na petkovi otvoritveni svečanosti pred OŠ 

Tone Žnidarič je mlade gasilce in njihove 
mentorje pozdravil predsednik organizacij-
skega odbora za pripravo 6. srečanja Borut 
Predan. Mlade gasilce so pozdravili tudi ku-
renti iz Markovec, v kulturnem sporedu pa 
so se predstavili člani pevskega zbora OŠ To-
ne Žnidarič pod vodstvom zborovodkinje 
Grete Glatz. 

Takoj za tem so mladi gasilci pomerili svo-
je znanje in veščine na bližnjem stadionu NK 
Drava, kjer je potekala tekmovalna vaja z 
zbiranjem vode v vedrovko in gasilska štafe-
ta. Popoldne so si vsi udeleženci srečanja — 
teh je bilo okoli 450 — ob pomoči vodičev 
ogledali Ptuj in njegove kulturno-zgodovin-
ske znamenitosti. Zvečer pa so se mentorji 
šolskih društev Mladi gasilec zbrali v ptuj-
skem domu gasilcev na strokovnem posvetu. 

kjer so razpravljali o uspehih in težavah pri 
delu z mladimi na gasilskem področju. Med-
tem so pionirje-gasilce pričakali njihovi ptuj-
ski vrstniki in jih popeljali na svoje domove, 
kjer so tudi prenočili. 

V soboto zjutraj so se zbrali v avli Srednje-
šolskega centra Ptuj, kjer so najprej odprli 
razstavo likovnih in tehničnih izdelkov ude-
ležencev srečanja, zatem pa je šest najbolje 
uvrščenih ekip v testiranju in gasilskih vajah 
pomerilo svoje znanje v Tinalnem kvizu zna-
nja. Zbrane je pozdravil tudi predsednik 
skupščine občine Ptuj Gorazd Žmavc, pionir-
ji iz OŠ Tone Žnidarič pa so svečanost pope-
strili s kulturnim sporedom. 

Končni rezultati tekmovalnega dela šeste-
ga srečanja pa so taki; med mlajšimi pionirji 
so dosegli prvo mesto člani ekipe iz Nove 
Štifte pri Celju pred ekipo Dornave in ekipo 

iz Bakovc pri Murski Soboti. Med starejšimi 
pionirji pa so zmagali pionirj i-^si lci iz Sečo-
velj pri Piranu, pred ekipo iz OS Bratje Reš z 
Destrnika ter ekipo OŠ Vače pri l.itiji. 

Pomembnejši od tekmovalnih rezultatov 
pa so splošni vtisi srečanja, ki so po izjavah 
udeležencev zelo dobri. Mladi gasilci so se 
po letu dni spet srečali, se pogovorili o svo-
jem delu in načrtih, prav tako pa tudi njihovi 
mentorji, ki jim gre za njihovo požrtvovalno 
delo največja zahvala. Ptujski organizatorji 
so svoje delo dobro opravili, hvaležni so 
vsem staršem, ki so gostili na svojih domovih 
mlade gasilce iz vse Slovenije, zahvala pa gre 
tudi vsem tistim delovnim organizacijam, ki 
so 6. srečanje pionirskih društev mladi gasi-
lec tudi denarno podprli. 

M. Ozmec 

Najboljše so bile šivilje iz Laboda 

šivilje iz Delte so bile druge. Foto: mš 

V TOZD Delta v Ptuju je bilo v soboto prvo republiško delovno 
proizvodno tekmovanje delavcev tekstilne industrije Slovenije, v 
okviru katerega so se pomerile štiri ekipe: dve Labodovi — iz LO-
Č N E Novo Mesto in Delte Ptuj ter ekipi Pika iz Maribora in Mure iz 
Murske Sobote. 

V republiškem odboru sindikata delavcev tekstilne in usnjarske 
industrije so se odločili, da bodo tudi za tekstilce pripravili takšno 
tekmovalno srečanje in sicer v Delti za konfekcionarje v disciplini 
konfekcioniranje perila. Osnovni namen pa je bil v tem, da se potrjuje 
znanje delavcev na področju posameznih strok ter iz samoupravljanja 
in varstva pri delu, da se med seboj spoznajo, izmenjajo izkušnje in 
podobno. 

Tokrat se je najbolje odrezala ekipa LOČNE iz Novega Mesta, 
ki je zbrala 2605 točk, 2383 jih je osvojila ekipa DELTE, tretja je bila 
s 1996 točkami ekipa MURE in četrte šivilje iz PIKA, ki so si prisile 
1452 točk. Med najboljšimi posameznicami pa je prvo mesto pripadlo 
Jožici KORASA fz Ločne, ki je v tridesetih minutah zašila kar 23 
prednisanih kosov perila. 

Nagrada najboljšim bo tudi odhod na zvezno tekmovanje v Beo-
grad. 

mš 

V tednu od 7. do vključno 14. oktobra so miličniki postaje milice 
Ptuj in oddelkov posredovali v štirih prometnih nesrečah in pri tem zabe-
ležili eno smrtno žrtev, ena oseba je bila v nesrečah huje, dve pa lažje te-
lesno poškodovani. Vzroki nesreč so bili pretesno prehitevanje, neprilago-
jena hitrost in slaba vidljivost. Materialna škoda na vozilih je bila tokrat 
ocenjena na okoli 800 tisoč dinarjev. 

PADEL IN SE POŠKODOVAL 
Do hude nezgode je prišlo v 

četrtek, 9. oktobra, ob 13.30 v 
križišču Potrčeve ceste in Gre-
gorčičevega drevoreda. Voznik 
kolesa z motorjem Dušan Lun-
der iz Ptuja je pri zavijanju v de-
sno zadel v rob pločnika, pri tem 
padel in se hudo poškodoval. 

TRČENJE V MEGLI 
V soboto, 11. oktobra, ob 6.20 

se je zgodila huda prometna ne-
sreča na regionalni cesti izven 
naselja Markovci. Voznik oseb-
nega avtomobila Daniel Korošec 
iz Zabovec je peljal iz smeri 
Markovec proti Spuhlji. Zaradi 
slabe vidljivosti je pri prehiteva-
nju prišlo do trčenja med njego-
vim vozilom in vozili, ki sta jih 
upravljala Mira Jambrek iz Ma-
ribora in Daniel Slana iz Nove 
vasi pri Markovcih. Poškodbe je 
dobila — žal hude — le voznica 
Jambrekova, medtem ko so ma-
terialno škodo na vseh treh vozi-
lih ocenili na prek 520 tisočakov. 

SMRT KOLESARJA 
V soboto, 11. oktobra, okoli 

23.15 se je zgodila zelo huda pro-
metna nesreča na magistralni ce-
sti v Borovcih. Voznik osebnega 
avtomobila Stane Šeruga iz 
Spuhlje je peljal iz Gorišnice 
proti Ptuju. Ko je pripeljal v Bo-
rovce, je dohitel kolesarja Fran-
ca Lajha iz Dornave, ga zadel in 
zbil po cestišču, kjer je kolesar 

umrl. Voznik osebnega avtomo-
bila ni ustavil, ampak odpeljal 
naprej, vendar so ga že naslednji 
dan izsledili. 

- O M 

S PESTJO OČETA PO GLAVI 
Pred dnevi je prišlo v Strajni 

pri Podlehniku do tragičnega do-
godka. Brata Leopold in Stanko 
Butolen sta se stepla. V pretep se 
je vmešal njun 54-letni oče in ju 
skušal pomiriti. Pri tem je sin 
Leopold zamahnil s pestjo, ki je 
zadela očeta po glavi tako, da je 
padel. Očeta so potem takoj 
spravili v posteljo, vendar je čez 
nekaj časa vstal in odšel na dvo-
rišče, tam se j e onesvestil. Na po-
moč mu je pristopila žena in ga 
spravila nazaj v posteljo, kjer je 
Stanko čez nekaj časa umrl. Sina 
Leopolda Butolna so miličniki 
privedli k mariborskemu prei-
skovalnemu sodniku. 

SMRT ZARADI OGLJIKOVE-
GA DIOKSIDA 

V nedeljo so našli mrtvega 
63-letnega Alojza Miložiča v nje-

govi vinski kleti. Alojz Miložič, 
doma s Hajdine, je šel v klet po-
gledat, kako vre vinski mošt. 

Zaprt kletni prostor je bil prena-
sičen z ogljikovim dioksidom, ki 
ga povzroča vrenje mošta. Milo-
žič se je te nevarnosti najbrž pre-
malo zavedal, bil je sam, zato mu 
nihče ni mogel pomagati, umrl je 
zaradi zastrupitve. 

POŽAR NA PARKIRIŠČU 
V soboto zvečer je na parkiriš-

ču pri motelu v Podlehniku par-
kiral svoj tovornjak turški voz-
nik, doma iz Carigrada. Preden 
je odšel spat, je v kabini vključil 
gretje. Zaradi tega je v nedeljo 
zjutraj izbruhnil požar. Ogenj je 
uničil del tovora in seveda mo-
čno poškodoval vozilo, zato so 
ocenili škodo na okoli 20 milijo-
nov dinarjev. Ogenj so pogasili 
gasilci iz Ptuja. Voznik je ob po-
žaru dobil lažje opekline, zato so 
mu v ptujski bolnišnici dali prvo 
pomoč. 

F F 

Obisk in de-
lovni pogovori 

Predstavniki občinskega sveta 
ZSS Ptuj in njegovega aktiva sin-
dikalnih aktivistov so 8. oktobra 
obiskali Vladimira KAPUNA, ki 
je na zdravljenju v čakovski bol-. 
nišnici. Na prehodu za pešce v 
Čakovcu je doživel v prometni 
nesreči hude telesne poškodbe, 
kar je močno prizadelo številne 
njegove sodelavce v vseh trinaj-
stih bratskih občinah. Tovariš 
Vladimir je eden izmed najza-
služnejših sindikalnih aktivistov 
na področju medrepubliškega 
sodelovanja, za kar je v letu 1982 
v Ptuju prejel Zlato plaketo brat-
stva in prijateljstva, na medrepu-
bliški proslavi v Ptuju, 16. sep-
tembra, pa Spominsko plaketo 
bratstva, enotnosti in prijatelj-
stva za 25 let marljivega dela na 
področju razvijanja in uveljavlja-
nja medrepubliškega sodelova-
nja med delavci, narodi in na-
rodnostmi. Dodajmo naj še to, 
da je tovariš Vladimir tudi vsa-
koletni udeleženec p o h o d a »Po 
poteh revolucije v Mostje« v Slo-
venskogoriški četi Krambergerje-
vega odreda. Vsi mu od srca želi-
mo čimprejšnjo ozdravitev. 

Po obisku so sindikalni delav-
ci ptujske občine izkoristili čas 
še za temeljit pogovor z sindikal-
nimi delavci občine Čakovec. 
Predvsem so izpostavili aktivno-
sti za gospodarsko sodelovanje 
in skupne naloge do konca tega 
leta. 

FB 

Prostorski pogoji v OŠ Juršinci ostajajo ves čas nespremenjeni, le 
da so JI leta 1978 priključili še stanovanjski del in tako pridobili dve 
učilnici, od katerih je ena postala improvizirana delavnica za tehnični 
pouk, pridobili pa so še prostor za jedilnico in pisarno ter s pregradit-
vijo majhen prostor za telovadnico. Tako danes poleg tega razpolaga-
jo s sedmimi učilnicami in neustrezno kuhinjo, igriščem, ki je 400 me-
trov od šole in hektarjem kmetijskega zemljišča. 

Tako bi lahko na kratko predstavili prostorske razmere ki pogo 
jujejo odvijanje pouka v OŠ Slovenjegoriške čete v Juršincih in s tem 
potrebe po dograditvi, saj bodo tudi v prihodnje dobili vsako leto 
okrog 40 novincev. 

Neustrezni prostori, premalo učilnic, neprimerno pohištvo, ni ka-
binetov in ne telovadnice — vse to je narekovalo, da smo juršinsko 
osnovno šolo vključili v tretji občinski samoprispevek in za katero bo-
mo del sredstev dobili tudi iz republiške solidarnosti. 

Juršinski učitelji že sedaj poleg predpisanega učnega programa 
izvajajo prek 30 različnih dejavnosti, v katerih lanko učenci sodeluje-

jo in izpopolnjujejo svoje znanje. Šola pa ima še sodobni sadni nasad 
s 400 drevesci in grmiči, vinograd in šolski vrt, kar pomeni, da že se-
daj skrbijo zato, da šola ni le mesto učenja, ampak je tudi delovna šo-
la, šola za življenje. Za naš prispevek nam bodo zato hvaležni sedanji 
in bodoči rodovi, brez njega pa tudi novega prizidka ne bo. 

mš 

Šolsko garderobo so morali stisniti v neprimerni kletni prostor, ker 
drugje ni bilo prostora. Foto: Fotokrožek OŠ Juršinci. 

DRUŠTVO NOVINARJEV SLOVENIJE 

Novi predsednik Boris Bergant 
Delegati aktivov Društva novinarjev Slovenije so v petek, 10. ok-

tobra, na rednem občnem zboru ocenili opravljeno delo v minulem 
mandatu m za novega predsednika izvolili Borisa Berganta, pomočni-
ka direktorja televizijskih programov RTV Ljubljana. 

V razpravah o dosedanjem in bodočem delu so opozorili na pro-
bleme, s katerimi se srečujejo pri vsakdanjem delu in omenili tudi sla-
be delovne in življenjske razmere novinarjev. Poudarili so, da je po-
trebno poživiti društveno dejavnost ,posebej še delo v aktivih, ki jih je 
trenutno 26. Na občnem zboru so prejeli novi statut, pravilnik o spre-
jemanju novih članov, pravilnik o defu častnega razsodišča in izvolili 
člane društvenih organov. Dosedanjemu predsedniku društva Slavku 
Frasu so se zahvalili za uspešno predsednikovanje, novega predsedni-
ka pa med drugim opozorili,- aa bo treba nameniti več pozornosti 
stroKovnemu i z p ^ o l n j e v a n j u vseh novinarjev. Zvedeli so tudi, da bo-
do tradicionalni Gorjupovi dnevi ponovno v Radencih od 20. do 22. 
novembra. 

N. D. 

Rodile so: 

Marija Mlinarič, Zg. Hajdina 
75 — dečka; Marija Florjanič, 
Brezovci 4 — dečka; Ida Horvat, 
Tomaž 30 — deklico; Slava Ci-
glarič, Hlaponci 21 — Blanko; 
Vera Lorber, Jelovica 32 — de-
čka; Darinka Valenko, Stojnci 
51 — Patricijo; Milena Šume-
njak, Placarovci 23 -- dečka; Sil-
va Tetičkovič, Veliki vrh 14 — 
deklico; Zlatka Jerič, Prešernova 
14 — Erika; Marija Kozel, Breg 
6 — Davida; Dragica Zakelšek, 
Sitež l / a — Patricijo; Marija 
Strelec, Nova vas 33 — dečka; 
Marjeta Kozel, Skorišnjak 37 — 
deklico; Martina Jakomini, Ra-
beljčja vas 19/b — deklico; Zla-
tica Majerič, Moškanjci 23 — 
dečka; Edita Mazer, Volkmerje-
va 22 — deklico; Majda Milošič, 
Cirkulane 26 — Simono; Marija 
Muršič, Gabernik l / a — Andre-
ja ; Jožica Majcen, Bresnica 78 
— Vasilija; Marija Mohorič, Go-
mila 1 — deklico;. 

Umrli so: 
Katarina Horvat, Nova vas pri 

Markovcih 13, roj. 1924, umrla 5. 
oktobra 1986; Marija Ivančič, 
Libanja 36, roj. 1926, umrla 5. 
oktobra 1986; Frančiška Rižnar, 
Cesta 8. avgusta 14, roj. 1904, 
umrla 5. oktobra 1986; Katarina 
Škripec, Kog 85, roj. 1909, umrla 
6. oktobra 1986; Terezija Pinta-
rič, Cirkulane 54, roj. 1899, umr-
la 8. oktobra 1986; Marjeta Va-
lenko, Gorišnica 124, roj. 1906, 
umrla 7. oktobra 1986; Jožef 
Fras, Ločki vrh 54, roj. 1918, 
umrl 7. oktobra 1986; Terezija 
Žuran, Podgorci 62, roj. 1926, 
umrla 9. oktobra 1986; Franc 
Bolcar, Spuhlja 56. roj. 1895, 
umrl 8. oktobra 1986. 

TEDNIK 
izdaja Zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO— 
TEDNIK 62250 Ptuj, Voinjako-
va 5, poitni predal 99. Ureja 
uredniški kolegij, ki ga se-
stavljajo vsi novinarji zavo-
da, direktor in glavni urednik 
Franc Lačen, odgovorni 
urednik Ludvik Kotar, tehni-
čni urednik Štefan Puinik, 
novinarji: Jože Bračič, Ivo 
Ciani, Nevenka Dobljekar, 
Majda Goznik, Martin Ozmec 
in Marjan Šneberger. Uredni-
štvo in uprava Radio-Tednik, 
telefon (062) HI -261 in 
771-226. Celoletna naročnina 
znaia 4.000 dinarjev, za tuji-
no 5.600 dinarjev. Žiro račun 
SDK R u j 52400-603-31023. Ti-
ska ČGP Večer Maribor. Na 
podlagi zakona o obdavčeva-
nju proizvodov in storitev v 
prometu je TEDNIK uvrščen 
med proizvode, za katere se 
ne plačuje temeljni davek od 
prometa proizvodov. 


